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S rpanj je, uz kolovoz, već po 
tradiciji intenzivno vrijeme 
godišnjih odmora. Doba je 
to u kojem u dugim ljetnim 
danima osobito uživaju ro-
ditelji i djeca zbog završet-

ka školske godine, guštaju obitelji zbližene 
novim susretima, druženjima i zajednič-
kim putovanjima, ali i mnogi drugi koji uz 
ove dragocjene ljetne benefite usporavaju 
uobičajeni tempo života, ubacuju u manje 
brzine i dane koriste za sve ono što se nije 
stiglo učiniti tijekom ostalog dijela godine. 
I dok smo se tijekom žetvenog mjeseca uz 
toplinske valove naizmjence kupali u vodi 
i znoju i iz hladovine svojih domova i ure-
da promatrali ulice i trgove pod teretom 
vreline zraka, u Grad Belišće je stigla još 
jedna lijepa vijest. 
Naime, kako to obično u ovo doba godi-
ne biva, Institut za javne financije oglasio 
se glede rezultata najnovijeg ciklusa istra-
živanja transparentnosti hrvatskih župani-
ja, gradova i općina, u razdoblju studeni 
2022. - travanj 2023. među kojima je Be-
lišće ocijenjeno - odličnim! Najvišu ocje-
nu za proračunsku transparentnost kao 
i prethodne dvije godine, naš grad je za-
radio brojem objavljenih ključnih prora-
čunskih dokumenata na svojim mrežnim 
stranicama kao što su izvještaj o godiš-
njem izvršenju proračuna za 2021.; izvje-
štaj o polugodišnjem izvršenju proraču-
na za 2022.; prijedlog proračuna za 2023.; 
izglasani proračun za 2023.; te proračunski 
vodič za građane za 2023. godinu. Osvoje-
nom peticom, Belišće je tako ušlo u oda-
brano društvo 19 županija i 109 gradova 
odlikaša koji su svoje proračunske korisni-
ke najtransparentnije informirali o troše-
nju javnog novca. Ako se tome još doda 
podatak da u ovom ciklusu prosječna pro-
računska transparentnost svih lokalnih je-
dinica, izražena brojem ključnih proračun-
skih dokumenata objavljenih na njihovim 
mrežnim stranicama, dobiva ocjenu 4,6 , 
jasno je da je i u ovom segmentu Belišće 
tijekom vremena brzo napredovalo i “pre-
šišalo” i mnoge veće sredine.

TREND NAPRETKA

Inače, kako još donosi portal Gradonačel-
nik.hr, vrijedno je istaknuti da brojke po-
kazuju da se iz godine u godinu nastavlja 
trend napretka mnogih hrvatskih gradova 

Riječ urednice

Treća petica
Lidija Aničić kad je u pitanju proračunska transparen-

tnost, jer ih je u svom devetom istraživa-
nju Institut za javne financije ocijenio pro-
sječnom ocjenom 4,83. To je blagi porast 
u odnosu na 2022. godinu kada su dobili 
ocjenu 4,73. I broj gradova - odlikaša po-
put Belišća je rastao, pa ih je tako od proš-
logodišnja 102, danas u Hrvatskoj sedam 
više. Za razliku od njih, u ovom ciklusu sa-
mo jedna županija, 19 gradova (15 posto 
od ukupnog broja gradova u RH) i 99 op-
ćina (23 posto) nisu objavili sve dokumen-
te koje su po zakonu obvezni objavljivati, 
1 grad (1 posto) i 51 općina (12 posto) ne 
pridržavaju se uputa Ministarstva finan-
cija i ne objavljuje prijedlog proračuna, 
a jedna općina nije objavila nijedan do-
kument. 
Prilikom prezentacije rezultata istraži-
vanja, Mihaela Bronić, voditeljica istra-
živanja proisteklog iz projekta Hrvatske 
zaklade za znanost, poručila je da je cilj 
istraživanja postignut i da se stoga istra-
živanje u ovom obliku i s ovom metodo-
logijom završava s nadom da će se situ-
acija na ovom planu s vremenom samo 
poboljšavati. 

ŽIVOT GRADA

Naime, od prvog (2015. godine) do po-
sljednjeg ciklusa istraživanja, tijekom 
gotovo jednog desetljeća, prosječna pro-
računska transparentnost županija, gra-
dova i općina narasla je s prvobitnih 1,8 
na 4,6. Taj napredak se ogleda i u broju 
jedinica lokalne samouprave, ali i u bro-
ju dokumenata koji se na mrežnim stra-
nicama daju na uvid proračunskim kori-
snicima s obzirom da je te 2015. godine 
proračun za građane objavilo samo 1 po-
sto općina, a danas tu praksu ima njih 84 
posto, zaključeno je.
Da proračunska transparentnost koja  
podrazumijeva potpune, točne, pravo-
vremene i razumljive informacije o pro-
računu i omogućuje kontrolu prikuplja-
nja i trošenja javnog novca nije nimalo 
beznačajan element u obnašanju vlasti, u 
Gradu Belišću su shvatili vrlo rano. Po-
štivajući svoje zakonske obveze počeli 
su objavljivati jedan po jedan financijski 
dokument već 2016. godine. Predstavlje-
ni dokumenti bili su i svojevrsni temelj 
na osnovu kojeg su građani mogli dobi-
ti bolju i potpuniju sliku o utrošku grad-
skog proračuna i raspolaganju sredstvi-
ma, ali i jasna uvažavajuća poruka cijeloj 
zajednici da su i oni važna kockica mo-
zaika zvanog “život grada” koji se iz go-

dine u  godinu kroji i kreira i na osnovu 
njihovih dragocjenih prijedloga i sugesti-
ja. Mnogi veliki projekti koji su u Belišću 
i prigradskim naseljima realizirani u po-
sljednjem desetljeću, rezultat su pomnog 
osluškivanja bila javnosti, dugogodišnjih 
želja i potreba građana ovog područja i 
tankoćutnih razgovora u kojima stanov-
nici čelnicima grada s djetinjim povjere-
njem otkrivaju što bi to trebalo učiniti 
i pokrenuti da se kvaliteta života u nji-
hovom mjestu ili dijelu grada poboljša 
i(li) popravi: pa bio to i popravak dijela 
pješačke staze, postavljanje koša ili pak 
ljuljačke ili igrala za djecu. S jednakom 
pozornošću slušaju se i prate sugestije 
poduzetnika i gospodarstvenika, poljo-
privrednika, čelnika udruga, društava i 
organizacija koji svojim konstruktivnim 
prijedlozima također pridonose i utje-
ču na kreiranje novih ideja za neke nove 
projekte, za neko novo vrijeme i za neke 
nove generacije.   

OTVORENA VRATA

Svi oni: građani, udruge i organizaci-
je grada Belišća vrlo dobro znaju da su 
mrežne stranice, vrata i kontakti grad-
ske uprave za njihove upite i informacije 
uvijek otvoreni i da su im uvijek na ras-
polaganju, pa ponukani tom spoznajom 
ne libe se i osobno pokucati na vrata svo-
je gradske kuće tražeći odgovore, savjete 
a vrlo često i različite vrste pomoći po-
tvrđujući tako da Belišće nije samo tran-
sparentan, nego i otvoren grad.
Naime, iako je u nas uvriježeno usko po-
vezivati i poput sinonima koristiti poj-
move “otvorenog” i “transparentnog” 
(pogotovo kada je u pitanju funkcionira-
nje vlasti), tek je rijetkima poznato da je 
riječ o izrazima različitog značenja. Je-
zikoznanci tumače da otvorenost u kon-
tekstu rada javne vlasti, zapravo znači 
da njezina tijela ne skrivaju svoj rad od 
javnosti, već proaktivno pružaju infor-
macije građanima koje im pomažu bo-
lje razumjeti sve ono čime se vlast bavi 
i načinom na koji donosi odluke. U mo-
dernom društvu postalo je vrlo poželjno 
i nužno uspostaviti neposrednu suradnju 
vlasti i građana koje podrazumijevaju 
participiranje građana u odlukama koje 
se donose, aktivnog uključivanja civilnog 
sektora u aktivnosti koje provode tijela 
javne vlasti te prikupljanje mišljenja gra-
đana o uspješnosti rada javne vlasti. Na 
taj način najstabilnije se gradi povjere-
nje između građana i vlasti koja radi u 
interesu svojih građana. “Garantni list” 
takvog odnosa je pak, zahtijevanje od 
vlasti da bude transparentna u svom ra-
du, da obznanjuje sve relevantne infor-
macije iz svog djelokruga rada, iz čega 
proizlazi da je otvorenost rada javne vla-
sti moguća jedino uz visoku razinu tran-
sparentnosti i efikasne mehanizme jav-
nog uvida kakve već odavno javnosti na 
različite načine pruža naš Grad Belišće 
- naš odlikaš! 
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S rpanjska sjednica Gradskog 
vijeća grada Belišća bila je 
uglavnom u znaku odluka 
vezanih uz predstojeću iz-
gradnju druge zgrade POS-a 
u Belišću i pretvaranja dije-

la kapitalne pomoći u kratkoročnu pozaj-
micu društvu Kombel d.o.o., što je u izjavi 
za medije tog četvrtka, 13. srpnja, pojasnio 
gradonačelnik Dinko Burić. 

Nadomak cilju

Naime, u belišćanskom proračunu za ovu 
godinu planirana su sredstva u iznosu od 
250.000 eura za kapitalnu pomoć trgovač-
kim društvima u vlasništvu grada, a od tog 
iznosa je 76.500 eura ovom prilikom odo-
breno Kombelu, kao kratkoročna pozajmi-
ca do kraja 2023. godine, i to za ulaganje 
u novo trgovačko društvo Astrabel d.o.o. 
- Do kraja godine nadamo se finišira-
ti višegodišnje napore u realizaciji izgrad-
nje tvornice tissue papira, prve takve vrste 
u Hrvatskoj, i to u Belišću, gradu papira.  
U ovom trenutku nije namjera povećati 
vlasnički udio u novoj tvornici, u kojoj je 
Kombel pojedinačno do sada najveći suin-
vestitor - rekao je gradonačelnik, ostaviv-
ši ipak otvorenom mogućnost povećanja 
udjela sa sadašnjih 19,56 posto.
Što se tiče POS stanova, na ovoj, 26. sjed-

Zasjedalo Gradsko vijeće Grada Belišća

Belišće se priprema za 
izgradnju druge POS zgrade

nici usvojena je odluka o uključivanju Gra-
da Belišća u program izgradnje stanova u 
drugoj zgradi po Programu društveno po-
ticajne stanogradnje, te povezane odluke 
o osnivanju i imenovanju povjerenstva za 
utvrđivanje reda prvenstva za kupnju stana 
i odluka o uvjetima, mjerilima i kriterijima 
za kupnju stana iz programa POS-a. Napo-
menimo i da je na službenoj gradskoj web-
stranici objavljen javni poziv te potrebni do-
kumenti za prikupljanje zahtjeva za kupnju 
stanova iz Programa POS-a u zgradi broj 2 
radi utvrđivanja Konačne liste reda prven-
stva. Rok za predaju zahtjeva je 21. kolovo-
za. Gradonačelnik Burić zahvalio je APN-u 
i resornom ministarstvu na realizaciji prvog 
projekta, te  na iskazanoj spremnosti da se 
zajednički krene u pripremu izgradnje dru-
ge zgrade, ponovno s dvadesetak stanova. 
Podsjetimo da je prije prve POS-ove zgrade, 
posljednja višestambena zgrada u Belišću iz-
građena prije 30-ak godina.
- Nakon ove odluke Gradskog vijeća slijedi 
procedura pregovora, predugovora i svega 
onog što propisi nalažu. Za sve to potrebno 
je do dvije i pol godine i vjerujem da ćemo 
svjedočiti još jednoj lijepoj zgradi u kojoj će 
živjeti sadašnji građani Belišća, ali i budu-
ći sugrađani. To je zahtjevan proces, a Grad 
Belišće opet je spreman izići u susret kao i 
kod prve zgrade – darovati zemljište, sudje-
lovati u financiranju projektne dokumenta-
cije i preuzeti na sebe plaćanje troškova pri-
ključaka, kako bi u konačnici cijena bila što 

prihvatljivija i jeftinija za buduće korisnike 
- poručio je belišćanski gradonačelnik. 

Promet, mladi, gospodarstvo...

Među ostalim točkama dnevnog reda spo-
menimo promjenu i dopunu odluke o da-
vanju na korištenje objekta portirnice s 
kolnim ulazom sa sjeverne strane u Gospo-
darsku zonu "Belišće Sjever" i nove regula-
cije prometovanja teretnih vozila u Belišću. 
Razlog promjeni je dopis tvrtke DS Smith 
Belišće Croatia d.o.o. u kojoj navode da ni-
je realno da svi potrebni radovi budu gotovi 
do 1. kolovoza, kako je odlučeno na prošlo-
mjesečnoj sjednici, te predlažu da novi ter-
min bude 1. listopada, što je na Gradskom 
vijeću prihvaćeno. Odobrena je i odluka o 
otpisu potraživanja grada Belišća zbog ne-
mogućnosti naplate prema članku 12. Zako-
na o provođenju ovrhe na novčanim sred-
stvima i zastare za građane u ukupnom 
iznosu 23.235,56 eura. Usvojen je Gradski 
program za mlade grada Belišća od 2023. 
do 2027. godine, čija je priprema počela la-
ni kroz projekt "Europe goes local – podrš-
ka radu s mladima na lokalnoj razini", koji 
je sukladan ciljevima Strategije (plana) ra-
zvoja Grada Belišća 2021. - 2027., a naslanja 
se na načela i smjernice Europske strategije 
za mlade do 2027. godine. Zamjenica gra-
donačelnika Ljerka Vučković vijećnicima je 
iznijela prijedlog odluke o pristupanju Lo-
kalnoj akcijskoj grupi u ribarstvu i akvakul-
turi Pannonia (FLAG), koja je osnovana ra-
di promicanja zajedničkih interesa dionika 
razvoja jedinstvenog ribarstvenog područja. 
Na aktualnom satu vijećnica Jasmina Stru-
gačevac zatražila je kompletnu ugovornu 
dokumentaciju između tvrtki Kombel i Livit 
koju joj je gradonačelnik najavio dostaviti. 
Konstatirao je još jednom kako prema na-
lazima inspekcije, ali i smjernicama Svjetske 
zdravstvene organizacije, zrak u Belišću ne 
ugrožava zdravlje građana, ali i da se u po-
sljednje vrijeme neugodni mirisi rjeđe osje-
te. 
- Grad radi sve što mu zakon propisuje, 
kontrolira kvalitetu zraka da ne bi došlo do 
ugroze zdravlja u skladu s uputama inspek-
cije i bez samovoljnog tumačenja. Drago mi 
je da ima manje neugodnih mirisa, što je iz-
među ostalog  rezultat zajedničkog pritiska 
javnosti, čiji je dio i Gradska uprava i Grad-
sko vijeće -  dio je odgovora gradonačelnika 
Belišća tijekom aktualnog sata. 

Monika Đogaš



4 srpanj 2023.

K ao još jedan rezultat uspješne 
dugogodišnje suradnje izme-
đu Grada Belišća i Policijske 
uprave osječko-baranjske, u 
utorak, 4. srpnja, u Belišću je 
potpisan Sporazum o među-

sobnoj suradnji na provođenju i financiranju 
preventivnih projekata pod nazivom „Za-
jedno više možemo“, koji će se realizirati 
na području grada Belišća. Tom prigodom u 
Maloj vijećnici Gradske uprave sporazum su 
potpisali gradonačelnik Dinko Burić i načel-
nik PU osječko-baranjske Ladislav Bece u 
nazočnosti zamjenice gradonačelnika Ljer-
ke Vučković, pročelnika Ureda gradonačel-
nika Domagoja Varžića, načelnika PP Beli-
šće Vlade Krznarića i policijskih službenika 
PU Roberta Škorvage i Larise Kovač. 
Svrha sporazuma realizacija je aktivnosti 
usmjerenih na edukaciju i prevenciju svih 
oblika rizičnog ponašanja s naglaskom na 
prevenciju imovinskog kriminaliteta, po-
sebice prijevara građana treće životne do-
bi na kućnom pragu, prevenciju obiteljskog 
nasilja, zlouporabe sredstava ovisnosti, pre-
venciju u cestovnom prometu te edukaci-
ju o kazneno-pravnoj zaštiti djece i mladih. 
Belišćanski gradonačelnik i načelnik PU 
OB, iskazali su zadovoljstvo zbog nastavka 
uspješne suradnje i izrazili zahvalnost svi-
ma koji su dali i daju doprinos u provedbi 
ovog, ali i u ostalih projekata koje zajednič-
kim snagama realiziraju na belišćanskom 
području sa ciljem jačanja razine sigurnosti 
i prevencije kaznenih djela i ostalih društve-
no neprihvatljivih i rizičnih ponašanja, a na 
zadovoljstvo i korist svih stanovnika naše lo-
kalne zajednice. Gradonačelnik Dinko Bu-
rić istaknuo je spremnost Grada Belišće da 
sudjeluje i u ostalim sličnim projektima.
- Želim zahvaliti gradonačelniku Buriću 
na dugogodišnjoj suradnji na preventivnim 
projektima koje policija provodi. Riječ je o 

"Zadovoljstvo nam je obavijestiti vas da ste u 
ovom ciklusu istraživanja dobili maksimalan 
broj bodova te osvojili priznanje za proračun-
sku transparentnost", navodi se u dopisu ko-
jeg je Gradu Belišću 5. srpnja ove godine upu-
tio Institut za javne financije, osvrnuvši se na 
rezultate najnovijeg ciklusa istraživanja tran-
sparentnosti 576 proračuna županija, gradova 
i općina koje je provedeno u okviru projekta 
Hrvatske zaklade za znanost "Isplati li se tran-
sparentnost? Politički i socioekonomski učinci 
transparentnosti proračuna lokalnih jedinica u 

Institut za javne financije ocijenio Grad Belišće

Odličan za transparentnost

Nastavak uspješne suradnje Grada Belišća i PU osječko-baranjske

Zajedno više možemo
zaštiti svih naših građana, od onih malih vr-
tićke dobi, pa do građana treće životne do-
bi. Prije smo imali provale, teške krađe, a 
danas se to mijenja. Kibernetički kriminal 
se razvija, imamo investicijske prijevare, 
računalne prijevare..., i moramo se stalno 
prilagođavati novim pojavnim oblicima kri-
minaliteta kako bismo zaštitili sve građane 
i kroz ovakve projekte upozoravamo ih da 
ne dođu u situaciju da budu prevareni -  re-
kao je načelnik Bece, ističući kako se aktiv-
nosti koje provode s ciljem rješavanja po-
tencijalnog problema prilagođavaju svakoj 
pojedinoj lokalnoj sredini, ovisno o kakvoj 
je ondje problematici riječ te se, potaknut 
novinarskim upitom, konkretno orijentirao 
na situaciju u Belišću rekavši kako je to si-
guran grad.  
- Koristim priliku zahvaliti na dugogodiš-
njoj, vrlo primjernoj suradnji s PU i s Poli-
cijskom postajom Belišće, kako na prevetiv-
nim aktivnostima tako i na svakom drugom 
planu. To je dokaz da samo zajedničkim dje-
lovanjem možemo pridonijeti subjektivnom, 
ali i objektivnom stanju i osjećaju sigurnosti 
na području našega grada, ali i cijele Valpov-
štine i naše županije. Preventivne aktivnosti 
su raznolike i provode se u suradnji već cijeli 
niz godina, osobito u svjetlu novih pojavnih 
oblika društveno neprihvatljivih ponašanja, 
odnosno rizičnih ponašanja. Kako napredu-
je tehnika i kibernetički kriminal i prijevare 
pogađaju i objektivno prijete svim uzrasti-
ma, u svakoj sredini. Nikada se ne trebamo 
opustiti, ali upravo činjenica da u našoj sre-
dini nemamo takvih nekih ekstremnih po-
javnih oblika možda je rezultat i dosadašnjih 
preventivnih aktivnosti. Neka nam to bude 
poticaj da budemo još ustrajniji, još uporni-
ji i s još većom dozom suradnje - zaključio je 
gradonačelnik Dinko Burić.

Dajana Petovari

Hrvatskoj."
Istraživanjem se željela utvrditi količina i pra-
vovremenost objavljenih ključnih proračunskih 
dokumenata svih lokalnih jedinica. 
Valja pojasniti da je transparentnost mjerena 
brojem objavljenih proračunskih dokumena-
ta na službenim mrežnim stranicama županija, 
gradova i općina u razdoblju od studenog 2022. 
godine do travnja 2023. godine, godišnje izvr-
šenje proračuna za 2021. godinu, polugodišnje 
izvršenje proračuna za 2022. godinu, prijed-
log proračuna za 2023. godinu, izglasani prora-

čun za 2023. godinu te proračun za građane za 
2023. godinu. Budući da se promatrala dostu-
pnost pet ključnih proračunskih dokumenata, 
razina otvorenosti mogla se kretati od 0 do 5.
Detaljna analiza i metodologija istraživanja 
objavljena je u Osvrtu Instituta za javne finan-
cije "Proračunska transparentnost županija, 
gradova i općina: studeni 2022. - travanj 2023.", 
a rezultati su dostupni i na interaktivnoj karti.

Lidija Aničić

Sporazum su potpisali gradonačelnik Dinko 
Burić i načelnik PU Ladislav Bece

Uz načelnika PU Ladislava Becea, sastanku 
su nazočili i  načelnik PP Belišće Vlado 
Krznarić i policijski službenik PU, Robert 
Škorvaga

Gradonačelnik Dinko Burić sa suradnicima 
istaknuo je spremnost Grada da sudjeluje  
i u ostalim sličnim projektima 
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O sječko-baranjska županija, 
u suradnji s Hrvatskim vo-
dama, provodi Nacionalni 
projekt navodnjavanja i gos-
podarenja poljoprivrednim 
zemljištem i vodama na po-

dručju županije, u sklopu kojeg je planirana iz-
gradnja 15 sustava navodnjavanja ukupne po-
vršine 14.302,5 hektara. Do sada je izgrađeno 
pet sustava navodnjavanja čija je ukupna povr-
šina 6770 hektara, a kao zorna potvrda velikoj 
pozornosti koja se pridaje ovoj problematici 
najnovije je potpisivanje Ugovora o proširenju 
i dogradnji Sustava navodnjavanja Gat. Potpi-
sivanje je bilo u Osijeku, 13. srpnja, paragrafi-
rali su ga osječko-baranjski župan Ivan Anu-
šić i generalni direktor Hrvatskih voda Zoran 
Đuroković uz izvođače radova, a nazočio mu je 
i pročelnik Ureda gradonačelnika Belišća Do-
magoj Varžić. 
Proširenje i dogradnja SN Gat financirat će se 
iz sredstava Programa ruralnog razvoja RH 
2014.-2020. godine, sukladno Ugovoru o fi-
nanciranju za proširenje-dogradnju SN Gat, 
koji je zaključen između Agencije za plaćanje 
u poljoprivredi, ribarstvu i ruralnom razvoju i 
Osječko-baranjske županije 30. kolovoza 2022. 
godine te kojim su Županiji kao korisniku odo-
brena sredstva potpore u najvišem iznosu od 
4.573.395,71 eura (34.458.250,00 kuna). Župa-
nija je nakon toga provela postupak javne na-
bave te je potpisala ugovor s ekonomski najpo-
voljnijim ponuditeljima: za građenje s tvrtkom 
Odvodnja d.d. Darda s cijenom ponude od 
3.576.347,37 eura (s PDV-om) te Zajednicom 
gospodarskih subjekata - IDT d.o.o. Osijek i 
Zavodom za urbanizam i izgradnju d.d. Osi-
jek - ekonomski najpovoljnijim ponuditeljem 
za stručni nadzor.
Proširenje i dogradnja SN Gat podrazumije-
va izgradnju 17,5 kilometara tlačnih distribu-
cijskih cjevovoda te priključke i ostalu infra-
strukturu za dovod vode do poljoprivrednih 
površina korisnika navodnjavanja. SN Gat pro-

Potpisan ugovor o proširenju i dogradnji Sustava navodnjavanja Gat

SN Gat navodnjavat će 460 hektara
jektiran je da osigura vodu za navodnjavanje na 
netopovršini od 459 ha poljoprivrednog zemlji-
šta (brutopovršina 614,6 ha). 
Prilikom potpisivanja ugovora župan osječ-
ko-baranjski Ivan Anušić govorio je o važ-
nosti sustava za navodnjavanje za prostor 
županije. - Važno je napomenuti da je na po-
dručju Osječko-baranjske županije planira-
no 15 sustava za navodnjavanje, a od toga je 
do sada izgrađeno pet. Pokušat ćemo na po-
dručju županije što veći broj poljoprivrednih 
površina staviti pod sustav za navodnjava-
nje, jer klimatske promjene su jasne, vidljive 
i svake godine su sve izraženije i moramo se 
pripremiti za ono što dolazi i razmišljati ka-
ko našu poljoprivrednu proizvodnju zadržati 
na razini na kojoj sada jest. Tako rade sve ze-
mlje EU-a i svijeta koje razmišljaju o buduć-
nosti, a tako radi i Osječko-baranjska župa-
nija – kazao je.
Generalni direktor Hrvatskih voda Zoran 
Đuroković rekao je kako smo svi svjesni ekstre-
mnih hidroloških prilika koje utječu i na koli-
činu i kvalitetu proizvodnje. -Hrvatske vode su 
uistinu sretne da mogu pomoći pri raspodjeli 
tih resursa, a za to trebaju zatvoreni sustavi na-

Oživljen "mrtvi kaPital"
Đuroković je u Osijeku konkretizirao da je u 
SN Gat riječ o 460 hektara novih površina ko-
je će biti navodnjavane. Na taj način ispravlja 
se i pogreška iz davnije prošlosti, jer je Sustav 
Gat bio napravljen još 2010. godine, no, naža-
lost, niti se koristio, niti je bilo definirano pita-
nje njegovog povećanja obujma da bi zainte-
resirani mogli navodnjavati. 
- Na ovaj način to smo konačno riješili, a dugo 
godina mrtvi kapital - crpna stanica na rijeci 
Dravi koja je izgrađena, a koja godinama nije 
radila, doći će u funkciju kao vitalni izvor vode 
iz rijeke Drave za omogućavanje navodnjava-
nja - zaključio je Đuroković

vodnjavanja, gdje se može racionalno koristiti 
sustave voda. Dio sredstava za ovaj projekt se 
povlači i iz Regionalnog fonda putem Ministar-
stva poljoprivrede gdje za određene projekte 
dobijemo i 85 posto EU sredstava i 15 posto 
državnih proračunskih sredstava kao doprinos 
Vlade RH, a nešto sufinancira i sama Osječko-
baranjska županija s Hrvatskim vodama – pod-
sjetio je Đuroković te nastavio: 
- Radimo na više kolosijeka: pripremamo pro-
jektnu dokumentaciju i gradimo sustave. Do 
sada smo napravili sustave u vrijednosti od 33 
milijuna eura: imamo oko 7000 hektara raspo-
loživih za navodnjavanje i vjerujemo da će se 
naši poljoprivrednici uputiti u daljnje korište-
nje tih sustava, a plan je zajedno sa županijom 
da sadašnju brojku podignemo na 14.000 hek-
tara što bi bilo ukupne vrijednosti 100 miliju-
na eura. Prešli smo prvu trećinu puta i nećemo 
odustati s obzirom na to da znamo da moguć-
nost navodnjavanja višestruko može povećati 
dohodak naših poljoprivrednih proizvođača i 
omogućiti brojnim OPG-ovima da nadalje žive 
i kvalitetno posluju na ovom području - nagla-
sio je prvi čovjek Hrvatskih voda.
Slaven Mijatov, član Uprave PPK Valpovo 
d.o.o. također ne krije zadovoljstvo.
- Iznimno nam je drago da se ovaj sustav na-
pokon doveo u funkciju. Mi smo jedni od ko-
risnika tog sustava i pojedinačno smo najveći, 
jer imamo 520 hektara područja koje bismo 
navodnjavali. Nama navodnjavanje već znači 
mnogo, a značit će još više u budućnosti, jer mi 
već radimo sami na sustavima i imamo 800 hek-
tara što upogonjenih, što trenutačno pri zavr-
šetku tako da znamo upravljati tim sustavima 
– poručio je Mijatov.
Igor Biglbauer, čelnik Odvodnje d.d. Darda, kao 
izvođač radova na ovom projektu rekao je kako 
vjeruje da je 16 mjeseci realan rok i da će izvrši-
ti sve zadane aktivnosti u sklopu ovog projekta. 

 lidija aničić

Potpisivanje ugovora o proširenju i dogradnji Sustava navodnjavanja Gat
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Z avršnom konfe-
rencijom koja je 
održana u petak, 
21. srpnja 2023. 
godine, u Veli-
koj vijećnici Gra-

da Belišća, službeno je označen 
kraj projekta "Maslačak prija-
telj djece 2", koji je započeo 23. 
prosinca 2021. godine, i traje do 
23. kolovoza 2023. godine. 
O projektu koji je tijekom dva-
deset mjeseci provedbe već po-
kazao niz benefita, na konferen-
ciji su kroz prezentaciju govorili 
ravnateljica Dječjeg vrtića "Ma-
slačak" Belišće Ivana Belcar i 
voditelj projekta Ivan Skende-
rović. 
Tijekom dvadeset mjeseci pro-
vedbe ovog projekta, roditelji-
ma, udomiteljima i skrbnicima 
omogućeno je da kroz produ-
ljenje radnog vremena vrtića 
u ovoj ustanovi omoguće sigu-
ran i sadržajan boravak za svo-
ju djecu u poslijepodnevnim i 
večernjim satima. Cilj projekta 
koji se provodi u partnerstvu s 
Gradom Belišćem je povećanje 
uravnoteženosti poslovnog i pri-
vatnog života roditelja naše dje-
ce  kroz produljenje radnog vre-
mena. 
- Redovan program u Belišću i 
Gatu počinje u 6.30 a završava 
u 16.30 sati i tada počinje pro-
duženi boravak sve do 21.30 
sati. U područnim vrtićima Bi-
zovac i Petrijevci redovan pro-
gram počinje u 6, a završava u 
16 sati i tada se nastavlja pro-
duženi boravak sve do 21 sat. 
Omogućili smo roditeljima da 
i subotom mogu ostaviti dijete 

Završna konferencija projekta “Maslačak – prijatelj djece 2”

Projekt na dobrobit 
roditeljima i djeci  

u vrtiću, jer i tada naše stručno 
osoblje brine o djeci te pripre-
ma razne zanimljive radionice 
i aktivnosti. Svake subote vrtić 
radi od 9.30 do 16 sati, u matič-
nom i područnom vrtiću u Gatu, 
dok u područnim u Petrijevcima 
i Bizovcu radi od 9 do 15 sati. 
Ukupna vrijednost projekta je: 
479.727,30 eura (100 %). Nepo-

vratna sredstva osigurana su iz 
Državnog proračuna RH (15 %  
odnosno 71.959,95 eura i iz Eu-
ropskog socijalnog fonda 85 % 
odnosno 407.727,30 eura) – ču-
lo se na završnoj konferenciji. 
Osim produljenja radnog vre-
mena vrtića, jedan od primar-
nih ciljeva projekta bio je i una-
pređenje odgojno-obrazovnog 

programa ranog i predškolskog 
odgoja, zbog čega je u projek-
tu zaposleno sedam odgojite-
ljica, edukacijski rehabilitator 
te fizioterapeut koji su podrš-
ka roditeljima kroz individualne 
konzultacije i savjetovanje. Oni 
sami pak planiraju i provode ak-
tivnosti za poticanje psihomo-
tornog razvoja.  Naravno, tu je 
i tehničko osoblje: domar, spre-
mačice, kuharica te vozač. Kroz 
projekt je kupljeno i vozilo ko-
je je namijenjeno za transport 
obroka i opreme u područne vr-
tiće. Kupio se i dron te didak-
tička pomagala koja će koristiti 
i odgojiteljice u redovnom pro-
gramu vrtića.
Osim produženog boravka za 
djecu provodili su se i poseb-
ni kraći programi iz područja 
sporta, kulture, crtanja, stranog 
jezika, informatike, plesa te vr-
tlarstva i ekologije. Bio je tu i 
kraći likovni program, program 
plesa, program „Mali istraži-
vači-STEM u vrtiću”, sportski 
program, program „Mali eko-
lozi”, dramsko-scenski program 
i program ranog učenja engle-
skog jezika. Za provedbu kra-
ćih programa bilo je zaposle-
no osam vanjskih stručnjaka, 
a svi ti posebni kraći odgojno-
obrazovni programi pridoni-
jeli su razvijanju kurikuluma i 
kulture Dječjeg vrtića "Masla-
čak" Belišće. Navedeni progra-
mi omogućit će djeci razvijanje 
kognitivnih, društvenih te emo-
cionalnih vještina od najranije 
dobi. 

Lidija Aničić

Kao i prijašnjih godina, Grad 
Belišće nastavlja sa provedbom 
niza vlastitih, uspješnih i u da-
našnje vrijeme posebno vrijed-
nih i značajnih socijalno-de-
mografskih mjera, pa je tako u 
proračunu za 2023. godinu, iz-
među ostaloga, osigurao i finan-
cijska sredstva za nabavu radnog 

Obavijest za roditelje osnovnoškolaca 

Pomoć Grada Belišća za nabavu školskog materijala i pribora 
materijala i školskog pribora za 
učenike osnovnih škola s pod-
ručja grada Belišća. 
U skladu s tim, iz belišćanske 
gradske uprave poručuju da će 
se temeljem Odluke o jedno-
kratnoj pomoći za nabavu rad-
nog materijala i školskog pribo-
ra za učenike osnovne škole s 

prebivalištem na području grada 
Belišća, a u svrhu nabave radnog 
materijala i školskog pribora za 
školsku godinu 2023./2024., rodi-
teljima/skrbnicima osnovnoško-
laca isplatiti jednokratna novča-
na pomoć u iznosu od 40 eura po 
učeniku. Stoga iz gradske uprave 
obavještavaju roditelje da će za 

ostvarivanje prava na jednokrat-
nu pomoć biti potrebno ispuniti 
obrazac Zahtjeva za priznavanje 
prava za nabavu radnog materi-
jala i školskog pribora za učeni-
ke koji će biti dostupan na web 
stranici Grada Belišća (www.be-
lisce.hr) u drugoj polovici kolo-
voza. 

Završna konferencija projekta “Maslačak – prijatelj djece 2”

Na konferenciji su prezentirani brojni benefiti ovog projekta
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N akon što su pred 
članovima obi-
telji, instruktori-
ma i predstavni-
cima medija na 
Gradskom baze-

nu u Belišću uspješno prezentira-
li stečena nova plivačka umijeća 
i znanja, novi plivači, inače po-
laznici prve skupine ovogodišnje 
belišćanske Škole plivanja, u po-
nedjeljak su, 10. srpnja, dobili i za-
služena priznanja - diplome koje 
su im uz čestitke uručili voditelji-
ca Odsjeka za predškolski odgoj, 
osnovno školstvo, kulturu i tehnič-
ku kulturu Monika Jurkin i tajnik 
Zajednice športskih udruga grada 
Belišća Damir Horvat. 
Prvu grupu neplivača, koju je čini-
lo 23 djece u dobi od 6 do 10 godi-
na, obučavali su instruktori pliva-
nja Vladimir Lakat i Slavko Golik, 
a  obuku su uspješno prošli i novi 
plivači i plivačice postali: Iris Jugo-
vić, Vita Jugović, Noa Gagro, Lea 
Gagro, Dunja Stanić, Jakov Sta-
nić, Mia Mijatović, Nika Vukelić 
Petranović, Jan Petnjarić, Ivano 
Noveski, Marko Živković, Jakov 
Živković, Kimi Ružić, Ena Varžić, 
Katja Budimir, Dora Fletko, An-
te Jugović, Petra Šoš, Rita Ištva-
nović, Patrik Matković, Noa Mat-
ković, Ivano Lajtkam i Mia Cving. 
- I ovo ljeto Grad Belišće je za svu 
djecu s prebivalištem na svom po-
dručju osigurao besplatno poha-

I ovoga ljeta na belišćanskom bazenu vještinu plivanja savladali su brojni  
mališani i neplivači s područja Grada Belišća i šire okolice

Diplome i čestitke novim plivačima i plivačicama

đanje škole plivanja. Ovaj projekt 
ima dugu tradiciju u našem gradu 
i provodi se uspješno u suradnji sa 
ZŠU grada Belišća i Športskom 
zajednicom Osječko-baranjske žu-
panije. Velik broj mališana kroz 
dugi niz godina na našem je baze-
nu uspješno savladao ovu vrlo važ-
nu životnu vještinu - poručila je 
voditeljica odsjeka za predškolski 
odgoj, školstvo, kulturu i tehničku 
kulturu u Gradu Belišću, Monika 
Jurkin.
- U prvoj su skupini dvije grupe 
polaznika. Naime, osim provjere 
obučenih plivača u okviru našeg 
tradicionalnog projekta, na Grad-
skom bazenu Belišće provodi se i 
provjera dvije grupe obučenih pli-
vača u sklopu projekta Osječko-
baranjske županije. U okviru tog 
projekta izvršena je provjera pli-

vača i neplivača u 5. razredima, a 
od ukupno 150 provjerenih učeni-
ka, pokazalo se da je 50 neplivača 
te je njima Županija ponudila be-
splatnu obuku na Gradskom baze-
nu Belišće -  poručio je predsjed-
nik ZŠU Belišća Milan Zamaklar, 
koji je dodao da je riječ o  projek-
tu koji se svake godine provodi na 
drugom području Slavonije i Ba-
ranje, a ove je godine to područje 
Belišća, Valpova, Petrijevaca, Bi-
zovca i Koške.
Tako je i kroz projekt u potpuno-
sti financiran od strane ŠZ OBŽ, 
22 djece, učenika 5. razreda, a či-
ji su roditelji potpisali suglasnost, 
uspješno prošlo obuku pod vod-
stvom instruktora Ivana Oreškovi-
ća i Damira Horvata. Tako su novi 
plivači postali i petaši Luka Mi-
halj, Dora Čadek, Mario Lajtkam, 

Na bazenu u Belišću u petak, 21. 
srpnja 2023. godine, održano je 
završno ocjenjivanje i dodjela 
diploma drugoj grupi polaznika 
ovogodišnje škole plivanja. Na-
kon prikazanih stečenih znanja u 
nazočnosti roditelja, članova obi-
telji i prijatelja, polaznicima je di-
plome uručila voditeljica Odsje-
ka za predškolski odgoj, osnovno 
školstvo, kulturu i tehničku kul-
turu Monika Jurkin uz nazočnost 
predsjednika Zajednice šport-
skih udruga grada Belišća Mila-
na Zamaklara i tajnika Damira 
Horvata. Školu plivanja vode in-
struktori Slavko Golik, Vladimir 
Lakat, Ivan Orešković i Damir 
Horvat. 
Kao i prethodnih godina, škola 
plivanja besplatna je za polaznike 

PROPLIVALO JOŠ 45 MALIŠANA

s područja Belišća i prigradskih 
naselja, a osigurava ju Grad Be-
lišće. Polaznici s područja Grada 
Valpova participiraju s deset eu-
ra, a ZŠU grada Valpova pokriva 
razliku. Za sve ostale polaznike 
cijena škole plivanja je 30 eura po 

polazniku. Tečaj traje deset dana 
po dva sata. 
Polaznici koji su uspješno zavr-
šili obuku neplivača su: Marija 
Tkalac, Dora Vincetić, Lana Vin-
cetić, Andrija Knežević, Adam 
Knežević, Matej Perović, Josip 

Marjančević, Marta Knežević, 
Matej Horvat, Luka Fekete, Pe-
tar Fekete, Matej Veselovac, Bar-
bara Pavošević, Ana Huis, Nika 
Peulić, Eva Vidaković, Tena Bar-
tolović, Benjamin Cvenić, Ivan 
Bajtl, Samuel Šovagović, David 
Šovagović, Marko Kokić, Eva 
Kokić, Vasilysa Zahzumenna, 
Marija Maliseva, Nikita Sokolov, 
Roman Shatkovskyi, Kira Ropa-
nickaja, Tristan Cving, Eva Perak, 
Petra Ljubojević, Stjepan Osko-
mić, Ana Krpan, Adrian Skokić, 
Alek Grubić, Rita Jurkić, Matej 
Ribarić, Sara Burić, Luka Ben-
čić, Alina Kolarić, Mauro Weber, 
Marin Smokrović, Lorena Marić, 
Jan Stanić i Noemi Bartulović.

        Lidija Aničić

Novih 45 plivača obučenih na belišćanskom bazenu

Marko Rihter, Isabella Liu, Petra 
Berečić, Tessa Vukelić Petranović, 
Lea Brezak, Rafael Pavlinić, Stje-
pana Talafuk, Tena Jugović, Ivan 
Knežević, Mia Kuhar, Mia Vuč-
ković, Nicol Crnjak, Marta Hor-
vat, Luka Majić, Leona Župančić, 
Lara Tintor, Željka Horvat, Adri-
an Modrić i Lucija Puž. Milan 
Zamaklar naglasio je da sa ovom 
obukom djeca nisu postala pra-
vi plivači i da roditelji još mora-
ju obratiti pozornost dok su djeca 
u vodi jer, iako su naučili osnov-
ne tehnike i ostalo, fizički još nisu 
dorasli tako velikom naporu i pre-
plivavanju bazena. Odaziv je velik 
i zasad je stiglo više od 100 prija-
va i iz Donjeg Miholjca, Viljeva i 
Osijeka. 

Dajana Petovari

Čestitke i diplome novim plivačima U školi plivanja proplivala su i 22 školaraca
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U ponedjeljak, 31. srpnja 2023. 
godine, u prostorijama Osječ-
ko-baranjske županije održan 
je radni sastanak čelnika jedini-
ca lokalne samouprave Osječko-
baranjske županije sa županom 
Ivanom Anušićem. Središnja te-
ma sastanka bilo je dodatno in-
formiranje o sprječavanju širenja 
afričke svinjske kuge na lokal-
nim gospodarstvima. 
Sastanku je, uz ostale načelnike i 
gradonačelnike, nazočila zamje-
nica gradonačelnika grada Be-
lišća Ljerka Vučković te pred-
stavnici različitih institucija koje 
sudjeluju u borbi protiv ove bo-
lesti, poput HAPIH-a, Lovačkog 
saveza OBŽ-a, veterinarskih sta-

Zamjenica gradonačelnika Ljerka Vučković na 
radnom sastanku u Osječko-baranjskoj županiji

 O sprječavanju širenja 
afričke svinjske kuge

nica, Udruge svinjogojaca OBŽ-
a, Ravnateljstva civilne zaštite te 
Državnog inspektorata. 
Osječko-baranjska županija pri-
prema edukativne i informativ-
ne materijale čiji je cilj doprijeti 
u svako kućanstvo, jer osim svi-
njogojaca zarazu mogu prenijeti 
i građani.
U suradnji s HAPIH-om i Mi-
nistarstvom poljoprivrede, otvo-
rena je i telefonska linija za in-
formacije 099 4392 507 gdje 
građani mogu dobiti više infor-
macija. Plakati o tome će biti po-
lijepljeni i u svim prigradskim 
naseljima grada Belišća, a pre-
zentacija je vidljiva na službenoj 
gradskoj web stranici.

Radni sastanak u Osječko-baranjskoj županiji

Šest mjeseci, točnije od 1. veljače 
do 31. srpnja, trajao je program 
zapošljavanja žena Zaželi – faza 
III - Snažne žene II, a ukupna vri-
jednost, financirana iz EU fonda, 
operativnog programa Učinko-
viti ljudski potencijali iznosila je 
163.886,12 eura (1.234.800 kuna) 
– čulo se na završnoj konferenciji 
ovog projekta koja je održana 31. 
srpnja 2023.  godine u prostorima 
DVD-a Belišće.
Nositelj projekta bila je HVI-
DR-a Belišće, dok su partneri na 
projektu bili Hrvatski zavod za 
zapošljavanje, Područna služba 
Osijeka, Centar za socijalnu skrb 
Valpovo, Lokalna akcijska grupa 
Karašica i Udruga umirovljeni-
ka grada Belišća. Svrha projekta 
je bila ublažiti posljedice nezapo-
slenosti i doprinijeti smanjenju ri-
zika od siromaštva 25 teže zapo-
šljivih skupina žena starijih od 50 

Završna konferencija projekta Zaželi -faza III

ZA SNAŽNE ŽENE
godina s najviše završenom sred-
njom školom, potaknuti socijal-
nu uključenost i povećati razinu 
kvalitete života 150 krajnjih kori-
snika starijih od 65 godina na po-
dručju gradova Belišća, Valpova i 
Donjeg Miholjca, te općina Ma-
gadenovac, Marijanci, Podravska 
Moslavina i Viljevo. Ovim projek-
tom nastojalo se riješiti neke od 
prepoznatih problema, kao što su 
visoka nezaposlenost žena, pose-
bice onih u nepovoljnom položa-
ju, mala i nikakva ponuda radnih 
mjesta za tu skupinu, zatim neu-
sklađenost kvalifikacija i kompe-
tencija s potrebama tržišta rada 
ciljane skupine, ali i problem ne-
razvijene socijane usluge te ne-
dovoljno dostupne usluge pomo-
ći i podrške za krajnje korisnike i 
slično.

 Monika Đogaš

Završna konferencija projekta Zaželi – faza III u Belišću

N a području 
Romskog me-
morijalnog cen-
tra Uštica, uz 
grobnicu ekshu-
miranih žrtava 

brojna su izaslanstva položila vi-
jence i zapalila svijeća u spomen 
na 2. kolovoza 1944. godine, 
kada je u koncentracijskom lo-
goru Auschwitz pogubljena po-
sljednja skupina od 2.897 Roma, 
većinom djece, žena i starijih 
osoba. Vijence su uz ostale, na 
godišnjicu stradanja položila iza-
slanstva Predsjednika RH, Sa-
bora, Vlade, Saveza Roma "Kali 
Sara", brojnih diplomatskih iza-
slanstava veleposlanstava u Hr-
vatskoj, te udruge i pojedinci. 
Među onima koji su na najvećem 
stratištu romskog naroda u Eu-
ropi odali počast svim žrtvama, 
kojih je tijekom 2. Svjetskog rata 

Međunarodni dan sjećanja na romske žrtve genocida u Drugom svjetskom ratu obilježen 12. put

Samudaripen – da se ne zaboravi i da se ne ponovi
bilo više od pola milijuna, bila je 
i zamjenica gradonačelnika Beli-
šća Ljerka Vučković te gradski vi-
jećnik i predsjednik belišćanskog 
Vijeća romske nacionalne manji-
ne Mario Balog sa suradnicima. 
U sklopu svečanosti, koju su u 
srijedu, 2. kolovoza, organizira-
li Savez Roma u RH "Kali Sa-
ra" i Ured saborskog zastupnika 
Veljka Kajtazija otvorena je Ale-
ja romskih žrtava, te skulptura i 
Park Hajrije Imeri Mihaljić, pr-
ve romske pravednice među na-
rodima, koja je riskirajući vlastiti 
život iz koncentracijskog logora 
spasila malu Židovku Ester. 
Saborski zastupnik Veljko Kaj-
tazi prisjetio se svih romskih žr-
tava Drugog svjetskog rata, pa 
i onih iz Jasenovca. Prema do-
kumentaciji Spomen-područja 
Jasenovac, tijekom postojanja 
NDH ubijeno je više od 16.000 

Roma, no pravi broj još uvijek 
nije poznat. U ustaškom jaseno-
vačkom logoru, tzv. "logoru 3c", 
Romi su evidentirani kao broj, a 
ne osobnim podacima, rekao je 
Kajtazi te dodao kako je Romi-
ma trebalo 80 godina da se de-
mografski oporave od tog po-
kušaja istrebljenja svog naroda. 
Zato je važno svake godine obi-
lježiti Samudaripen – da se ne 
zaboravi da se ne ponovi, nagla-
sio je. U povodu Međunarodnog 
dana sjećanja na romske žrtve 
genocida u Drugom svjetskom 
ratu, na zagrebačkom Zrinjev-
cu je u večernjim satima održan 
koncert Europskog orkestra za 
mir "L'Orchestra Europe per la 
Pace" predvođenog talijanskim 
glazbenim virtuozom Santinom 
Spinellijem.

   Monika Đogaš 

Ljerka Vučković i Mario Balog  
u Romskom memorijalnom  
centru Uštica
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U proteklom raz-
doblju u sklo-
pu Projekta 
MATICA - uMi-
rovljenička druš-
tvenA akTI-

vaCijA ostvarili smo mnoge 
aktivnosti kroz program polud-
nevnog boravka. 
Ovaj vrući srpanj započeli smo 
druženja u klimatiziranom pro-
storu Matice umirovljenika gra-
da Belišća bojeći bojanku za 
odrasle. Počastile smo se kavom, 
keksima i uživale u razgovorima 
s našim dragim umirovljenici-
ma kojima kroz naša svakodnev-
na druženja smanjujemo osjećaj 
usamljenosti i izoliranosti. Dru-
ženja smo nastavile u pozitiv-
nom tonu s društvenim igrama. 
U utorak, 4. srpnja, družile smo 
se uz omiljenu društvenu igru 
Država, grad, selo. I ovaj mjesec 
smo kontrolirali tlak i šećer na-
šim korisnicima. U četvrtak, 6. 
srpnja, održali smo i kreativnu 
radionicu izrade šarenog cvijeća 
od krep-papira na kojoj su naše 
korisnice pokazale svu svoju kre-
ativnost i maštu u izradi prediv-
nog cvijeća. Radove naših kori-
snica izložili smo u naš dnevni 

Njegujući tradiciju dugu 15 godi-
na, a  u povodu blagdana sv. Jo-
akima i Ane, članovi Matice umi-
rovljenika grada Belišća i njihova 
predsjednica Marija Ilić i ove su 
godine, dan poslije blagdana, 27. 
srpnja, organizirali druženje u 
prelijepom ambijentu Svetišta sv. 
Ane u Bistrincima namijenjeno 
umirovljenicima i ostalim vremeš-
nijim sugrađanima. 
Toga se suncem okupanog četvrt-
ka ondje okupilo više od stotinu 
naših sugrađana treće životne do-
bi, a osim u kartanju bele, pjeva-
nju, razmjeni lijepih uspomena i 
iskustava te ugodnom razgovoru i 
druženju sa svojim dugogodišnjim 

Projekt MATICA – uMirovljenička društvenA akTIvaCijA

Brojne aktivnosti u 
poludnevnom boravku 

boravak kako bi ih svi mogli vi-
djeti. U petak su korisnice uživa-
le u žustrom kartanju Sedmice. 
Desetog dana mjeseca srpnja 
naše drage umirovljenice Franca 
Zetaić i Vesna Pejak napravile 
su u našoj kuhinji odlične Supi-
te koje smo u ugodnom društvu 
svi zajedno pojeli uz kavu i za-
nimljive priče naših korisnica. 
Druženja smo nastavili kroz da-
ne u tjednu uz Memory, Čovječe 
ne ljuti se, belu, tombolu, križalj-
ke i mnoge druge zanimljive igre 
i aktivnosti. 
Ovaj mjesec smo odradili još je-
dan ciklus vježbi koje su završile 
20. srpnja. Novi ciklus, ujedno i 
posljednji u sklopu našeg Projek-
ta počinje poslije 20. kolovoza,  
pod vodstvom profesora Slavka 
Golika. 
Sve informacije vezane uz naš 
Projekt možete dobiti na broj 
mobitela 095- 390-5599 od pone-
djeljka do petka od 7 do 15 sati. 
Pratiti nas možete i na Facebo-
ok stranici MATICA- uMirov-
ljenička društvenA akTIvaCijA, 
Gradskom radiju Belišće i Beli-
šćanskom listu. 

Tihana Kovačević

Tradicionalan srpanjski susret umirovljenika i starijih osoba

Druženje pod okriljem svete Ane 
prijateljima i znancima, sudionici 
susreta imali su prilike odvojiti se 
i pomoliti te uživati u miru, ali i u 
šetnji i istraživanju ostalih prirod-
nih blagodati skrivenih pod okri-
ljem ovog poznatog bistrinačkog 
svetišta.  I ovom prigodom člano-
vi Matice umirovljenika iskazali su 
se kao primjerni organizatori i do-
maćini te su se pobrinuli ne samo 
za prijevoz nego i za poseban glaz-
beni ugođaj kao i za ukusan objed 
i okrjepu svih sudionika. Ukusan 
ručak uz brojne domaće kolače i 
slastice za sve goste pripremile su 
članice Matice umirovljenika. 

Dajana Petovari Tradiciju druženja kod Svete Ane umirovljenici njeguju već 15 godina
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U povodu 85. go-
dišnjice rođenja 
i 15. godišnjice 
smrti svećenika 
i pjesnika, kao i 
prvog župnika u 

Bocanjevcima, vlč. Antuna Jo-
vanovca Tunje, koji je župom 
Bocanjevci upravljao od 1962. 
do 1968. godine, u srijedu, 12. 
srpnja 2023. godine, u župnoj cr-
kvi svetih Filipa i Jakova u Boca-
njevcima održana je misa zaduš-
nica. 
Svetu misu predvodio je vlč. Bru-
no Diklić, dok je crkveni zbor 
pjevao pod ravnanjem vlč. Lu-
ke Ćosića, župnog vikara u žu-
pi Duha Svetoga u Slavonskom 
Brodu, u kojemu su sudjelovali i 
gosti, članovi KUD-a Bošnjaci iz 
Bošnjaka. 
Nakon održane svete mise pre-
mijerno je izvedena pjesma i vi-

Misa zadušnica i premijera pjesme "Sa žitom zrijemo" u Bocanjevcima

Počast župniku Antunu 
Jovanovcu

deospot „Sa žitom zrijemo“ koju 
je vlč. Antun napisao 1966. godi-
ne, za vrijeme svog župnikovanja 
u Bocanjevcima. Pjesmu izvodi 
Darko Lukić, član KUD-a Boš-
njaci i MPS Baće iz Bošnjaka, 
glazbu potpisuje Petar Juzbašić, 
a videospot je snimao Matej Če-
hovski. 
Nakon premijere pjesme i vi-
deospota, gosti iz Bošnjaka ni-
su propustili priliku te su posje-
tili župni stan u kojemu je živio 
vlč. Antun Jovanovac za vrijeme 
svog boravka u Bocanjevcima, a 
koji se uz male preinake očuvao 
autentičnim sve do danas.
U nedjelju, 16. srpnja 2023., pje-
sma je premijerno izvedena i u 
Antunovim rodnim Bošnjacima, 
dok je isti dan pjesma prikazana 
i na CMC televiziji.

 Bojan Vuksanić

Sredinom srpnja članovi Muške 
pjevačke družine Bocanjevački 
pajdaši sudjelovali su na 12. Me-
đunarodnim večerima folklora u 
Vionici (BiH), predstavljajući ta-
ko ne samo etnoselo Bocanjevce, 
nego i grad Belišće i cijelu Osječ-
ko-baranjsku županiju. 
U petak, 14.srpnja, održana je ga-
stropromocija baranjskih vina i 
kuhinje. Članovi udruge vinara i 
vinogradara Martinovo brdo, iz 
Gajića, predvođeni Janjom Čeli-
ković donijeli sudašak Slavonije i 
Baranje u zapadnu Hercegovinu. 
Josip Vučetić-Vučko tom je prili-
kom kuhao čobanac, Stipo Topa-
lov fiš-paprikaš, dok je domaćine 
predstavljao Dinko Juričić koji je 
kuhao raštiku. OPG Dobrovac 
predstavio je baranjska vina dok 
su posjetitelji imali prilike kušati 
i kulen, kobasice i ostale tradicio-
nalne delicije naših krajeva. 
Bocanjevački pajdaši tom su prili-
kom nastupili s pjesmama Alaj fi-
no to baranjsko vino, Oj Baranjo 
moja i pjesmom Ne stidim se ro-
da svoga, a u glazbenom dijelu na-

Bocanjevački pajdaši na međunarodnom gostovanju

Dostojno predstavili grad i županiju u BiH
stupili su i domaćini, članovi MPS 
HKUD-a Sv. Marko Vionica. 
U subotu, 15. srpnja, održana je 
prva večer folklora na kojoj su, uz 
Bocanjevačke pajdaše koji su za-
pjevali Šljive dobro urodile, Sla-
vonsko jutro i Moju dušu, nastu-
pili i HKUD Sv. Marko Vionica, 
KUD Šumari-Vinkovci, KUD Pu-
račić-Lukavac, HKUD Šurman-

ci-Čapljina, KUD Tribanj - Livno, 
KUD Mohač-Mahač (Mađarska) 
te pučki pjevači sv. Nikole iz Met-
kovića. Za dobro raspoloženje 
nakon nastupa bili su zaduženi 
članovi TS Stari fenjer. Tijekom 
večeri održana je i revija baranj-
skih nošnji koje je prezentirala Ja-
nja Čeliković s Brankom Uvodi-
ćem koji je kao voditelj sudjelovao 

sve tri večeri. 
Svoj posjet Vionici, koja pripa-
da Općini Čitluk i Župi Među-
gorje, Pajdaši su iskoristili te po-
sjetili nekoliko znamenitosti. Pri 
dolasku posjetili su Muzej Bitka 
za ranjenike na Neretvi u Jabla-
nici da bi potom svratili do Mo-
stara te posjetili njegov stari dio 
grada te mostarski most. U su-
botu su odjeveni u tradicional-
no šokačko ruvo sudjelovali na 
svetoj misi na vanjskom oltaru u 
crkvi sv. Jakova u Međugorju, a 
nedjeljno dopodne posjetili su i 
Brdo Ukazanja Blažene Djevice 
Marije u Bijakovićima, gdje su 
zajednički uputili molitve Gos-
pi. Međunarodna večer u Vioni-
ci završena je u nedjelju kada su 
nastupila društva iz Mađarske, 
Makedonije, Srbije, Crne Gore, 
Hrvatske i Bosne i Hercegovi-
ne, a domaćini su tom prilikom 
predstavili i svoje dvije nove pje-
sme „Nigdje nije kao doma“ i 
„Ej Brotnjo moje“.

  Bojan VuksanićBocanjevački pajdaši na nastupu u Vionici

Misa zadušnica

Premijerna izvedba pjesme i videospota „Sa žitom zrijemo“
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“Summer Chill Out” naziv je 
zabavno-glazbenog programa 
održanog na prostoru Grad-
skog bazena u Belišću, u petak, 
7. srpnja. Zahvaljujući organi-
zatorima, Centru za kulturu Si-
gmund Romberg, Amaterskom 
kazalištu Belišće, Turističkoj 
zajednici grada Belišća, tvrtki 
Kombel d.o.o. i podršci Grada 
Belišća, brojni Belišćani i gosti 
vikend su započeli uživajući u 
druženju pod vedrim nebom u 

Glazbena ljetna večer na Gradskom bazenu u Belišću

“Summer Chill Out” 
prigodno uređenom ambijentu 
kao i u bogatom repertoaru is-
punjenom domaćom i stranom 
glazbom koju su za njih prire-
dili članovi Zabavnog orke-
stra AK Belišće u zajedništvu 
sa njegovim solistima i solisti-
cama. 
Veseloj i opuštenoj atmosferi 
među posjetiteljima uz soliste 
su glazbeno pridonijeli člano-
vi belišćanskog Orkestra u dva 
postava; prvi su činili Domi-

nik Stanković, Matej Vidran-
ski, Davor Novaković i Zvo-
nimir Iveković, a drugi, kao 
glazbeni trio, Stjepan Jambro-
vić Štef, Zoran Podobnik Žof i 
Zvonimir Iveković. Kao pjeva-
či su nastupili: Josipa Kriško-
vić, Iva Kujundžić, Emily Ma-
ras, Emina Vujnovac, Višnja 
Mihaljević, Nenad Mikić, No-
ra Pastulović, Viktorija Bašić 
i Zvonimir Iveković. Da bi do-
življaj bio potpun, posjetitelji 

su se mogli i rashladiti uz sla-
doled i piće te guštati u slatkim 
i slanim delicijama, svatko pre-
ma svojoj želji. 
Kako ističu organizatori, bu-
dući da su posjetitelji pokaza-
li da postoji veliki interes za 
ovakvim sadržajima, njihova je 
želja u budućnosti održati još 
koju glazbenu ljetnu večer na 
Gradskom bazenu Belišće.

 Dajana Petovari

Goste je uveseljavao Zabavni orkestar AK Belišće Okupljeni su uživali u toploj ljetnoj večeri

Posjetitelji su se mogli rashladiti uz sladoled i piće

Turistička zajednica i Grad Belišće i ove godine organiziraju 
natjecanje u kuhanju fiš paprikaša 25. kolovoza

Pobjednik iz Belišća ide 
na državno natjecanje

Turistička zajednica grada Belišća raspisala je Javni poziv za prijavu kandi-
data za sudjelovanje na natjecanju u kuhanju fiš-paprikaša. Natjecanje će 
se održati na Gradskom bazenu u Belišću, 25. kolovoza 2023. godine (pe-
tak) s početkom u 17 sati.
Organizatori su Grad Belišće i Turistička zajednica grada Belišća. 
Pozivaju se svi zainteresirani građani s prebivalištem na području grada 
Belišća i prigradskih naselja da prijave mogu izvršiti osobno u Turističkoj 
zajednici grada Belišća, Vijenac S. H. Gutmanna 15B radnim danom u 
vremenu od 8 do 16 sati, putem emaila: tzbelisce@tzbelisce.net ili na broj 
telefona 533 330. Prijave se mogu izvršiti najkasnije do 18. kolovoza 2023. 
godine. Kotizacija iznosi 35 eura po ekipi. Za sve sudionike organizatori 
osiguravaju 3 kg ribe, drva za loženje, 1 stol, 2 klupe i majicu za kuhara, a 
natjecatelji donose svoj kotlić, nogare, pribor te sve začine i dodatke. 
Pobjednik ovogodišnje Fišijade biti će predstavnik Grada Belišća i Turi-
stičke zajednice grada Belišća na Državnom natjecanju u kuhanju fiš-pa-
prikaša.                                                          

Lidija Aničić
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Izložba slika Belišćanke Margarete Nađ (Golik) u Pečuhu

Boje proljeća u Klubu Hrvata

Slikarica Margareta Nađ (Golik) 
u društvu sestara na izložbi u 
Mađarskoj

U organizaciji pjesničke sekcije VERS

Poezija Pod zvijezdama

Pjesnici su promovirali i 
afirmirali poetski izričaj

Na večeri se okupilo dvadesetak pjesnika

V ečer poezije 
pod zvijezdama 
tradicionalno je 
ljetno druženje 
koje organizi-
ra sekcija Vers 

koja djeluje pri Udruzi za kul-
turu i umjetnost ZUM. 
Unatoč vremenskim (ne)pri-
likama, u petak, 21. srpnja, u 
Kazališnoj kavani Belišće oku-
pilo se 20-ak pjesnika te drugih 
ljubitelja pisane riječi, a sve ih 
je pozdravio Vlado Jung, pred-
sjednik Udruge ZUM. Podršku 
našim poetama dali su i suor-
ganizatori, Grad Belišće i Turi-
stička zajednica grada Belišća, 
a cjelokupan program, koji nije 
omela ni jaka kiša, glazbeno su 
obogatili predstavnici Amater-
skog kazališta Belišće Emina 
Vujnovac i Zvonimir Iveković. 
U razgovoru s Jozom Bogda-
novićem, voditeljem sekcije 
Vers, moglo se doznati da je 
bio planiran dolazak pjesnika 
iz desetak mjesta iz bliže i da-
lje okolice, no većinu ih je spri-

ječilo nevrijeme. Ipak su ljubi-
telji pisane riječi mogli uživati, 
a Večer poezije pod zvijezda-
ma još je jednom pokazala ka-
ko je važno promovirati i afir-
mirati poetski izričaj, što su 
prigodnim riječima potvrdile 
i predstavnice suorganizatora, 
voditeljica belišćanskog Odsje-
ka za predškolski odgoj, osnov-
no školstvo, kulturu i tehničku 

kulturu Monika Jurkin i Snje-
žana Takač iz Turističke zajed-
nice grada Belišća. Moderato-
rica odnosno voditeljica Večeri 
poezije pod zvijezdama bila je 
Ankica Aladić. Nakon uživa-
nja u stihovima pjesnicima su 
podijeljene zahvalnice, a dru-
ženje je nastavljeno uz domje-
nak.

Monika Đogaš

Klub Hrvata “August Šenoa” 
iz Pečuhu, bio je domaćin još 
jedne izložbe slika koju je pri-
premila i organizirala Udru-
ga ZUM iz Belišća, a riječ je o 
izložbi slika Belišćanke Marga-
rete Nađ (Golik), pod nazivom 
“Boje proljeća”. Izložbu je služ-
beno otvorio bivši glasnogovor-
nik Hrvata u mađarskom par-
lamentu i zastupnik Hrvatskog 
zemaljskog Saveza u mađar-
skom parlamentu Mišo Hepp, 

izrazivši zadovoljstvo što će pu-
blika u Pečuhu dobiti priliku 
upoznati djela i rad još jedne 
hrvatske umjetnice.
Margareta Nađ rođena je 1969. 
godine, u Belišću, gdje zajedno 
sa svojom obitelji, pet sestara i 
četvero braće, provodi djetinj-
stvo i mladost. Oduvijek poka-
zuje zanimanje za slikanje, no 
sve donedavno svoje je rado-
ve poklanjala samo u najužem 
krugu obitelji. Ostvarila se kao 

majka tri kćeri i dva sina te kao 
baka tri unuka. Sada je skrbni-
ca svoje majke i sestre s teško-
ćama, pa priliku za opuštanje i 
odmor pronalazi u slikanju. Sli-
kanjem se bavi amaterski, a in-
spiraciju najradije pronalazi u 
fotografijama prirode koje rado 
prenosi na platno, poput cvije-
ća, rijeke, zalazaka sunca i dru-
gog.

Lidija Aničić
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Srpanj u belišćanskoj knjižnici

Aktivnosti zA  
djecu i odrAsle

Sastanak Čitateljskog kluba Radionica izrade straničnika

Ljetne aktivnosti udruge PUKS

Djeca u projektu “Govorimo  
hrvatski!”

Niz sadržaja za djecu i raseljene osobe
Ljetne aktivnosti udruga PUKS – 
Podrška u kriznim situacijama, za-
počela je humanitarnom akcijom 
prikupljanja školskih torbi i škol-
skog pribora za potrebe raseljene 
djece iz Ukrajine koja će novu škol-
sku godinu pohađati u našoj školi. 
Dio će se podijeliti potrebitima, a 
dio proslijediti udruzi „Kolajna lju-
bavi“ za djecu Afrike. Uslijedile su 
radionice za djecu pod nazivom 
„Ljeto u PUKSu“. 
Cilj radionica je međusobno dru-
ženje, razgovor, igra i kreativan rad 
u kojoj će se djeca grada Belišća i 
djeca iz Ukrajine nastanjena na po-

V rijeme je prazni-
ka i godišnjih od-
mora, a bez ob-
zira na to jeste li 
u kupanju uživa-
li na moru, ili na 

belišćanskom bazenu, knjigu ste 
svakako mogli ponijeti sa sobom. 
Ili ste jednostavno zaklon od sunca 
mogli pronaći na nekoj od aktivno-
sti u Gradskoj knjižnici i čitaonici 
Belišće. Tijekom srpnja svoj je ljet-
ni sastanak imao Belišćanski čita-
teljski klub koji se u prostoru knjiž-
nice u Paleju tog 13. srpnja okupio 
po 52. put od svog osnutka, a kroz 
ugodan razgovor i druženje, ljubi-
telji knjige komentirali su najbolji 
neobjavljeni roman 2015. godine 
“Susjed” te roman “Tihe godine”. 
Bila je to prilika dogovoriti koja će 
nova djela pročitati i zatim na no-
vom sastanku Belišćanskog čita-
teljskog kluba, zajedno raspravljati 
o dojmovima.  A  prije nego su se 
tog 13. srpnja okupili članovi Beli-
šćanskog čitateljskog kluba, u našoj 
je knjižnici Branka Hannich odr-
žala kreativnu radionicu za djecu, 
na kojoj su izrađeni straničnici za 
knjige od papira, bojica, filca i lje-
pila uz dodatak malo mašte. Bila 
je to prilika da djeca, osim razvija-
nja motoričkih sposobnosti, nauče 
kako postoje različite riječi za stra-
ničnik: bookmarker, dočitnica, šti-

onik, knjižnik ili knjižni označivač. 
Već sljedećeg četvrtka djeca su po-
zvana na novu radionicu koju je vo-
dio Tin Lacković. Uz pomoć kista, 
akrilnih boja i morskih motiva, dje-
ca su naslikala dubine mora i što se 
u njima krije, a svoje radove ponije-
la su kući. Mačak pismonoša naziv 
je zadnje radionice u srpnju. Djeca 
su imala priliku prelistati knjige o 
mačkama koje Knjižnica posjeduje, 

a potom su se upoznala s mačkama 
koje su spašene s ulice. Kroz razgo-
vor, maženje i igru s mačkama dje-
ca su otvorila svoje srce te iskre-
no napisala pisma i nacrtala crteže 
kroz koje progovaraju kako bi mo-
gli pomoći životinjama na ulici. Vo-
diteljica radionice bila je Iva Bač-
maga, knjižničarka u Veliškovcima 
i velika ljubiteljica životinja.  Pisma 
i crteži koje su djeca izradila bit će 

poslani dalje kako bi se potaklo po-
maganje nezbrinutim životinjama. 
- Ova radionica bila je još jedan do-
kaz da kreativnosti nema kraja i da 
rad sa životinjama može djelova-
ti iscjeljujuće. Pratite belišćansku 
knjižnicu za nove ideje i kreativno 
izražavanje - poručila je Vlasta Pu-
tar, ravnateljica Gradske knjižnice i 
čitaonice Belišće.

    Monika Đogaš

dručju grada povezati i bolje upo-
znati. Radionice se održavaju jed-
nom tjedno i do sada su održane tri 
radionice. Izrađivale su se lutkice 
od lavande, svijećnjaci od reciklira-
nih teglica, narukvice, a na sljede-
ćoj radionici izrađivat će se magneti 
s morskim motivima. Svaku radio-
nicu prati vođeni razgovor i usmje-
ravanje, bez digitalnih sadržaja. 
Radionice potiču razvoj fine mo-
torike, strpljivost, međusobnu po-
moć, poštivanje i podršku te tako 
djeluju poticajno na fizičku i men-
talnu dobrobit djece. Radionice se 
održavaju u sklopu projekta „Bu-

di tu“ koji financiraju grad Belišće i 
Osječko-baranjska županija.
Osim aktivnosti za djecu, započeo 
je i treći modul poučavanja hrvat-
skog jezika za raseljene osobe iz 
Ukrajine pod nazivom „Govorimo 
hrvatski!“, a koji vodi prof. hrvat-
skog jezika i bibliotekarstva Mari-
ja Ajduković. Iako je zamišljen za 
odrasle, na tečaj hrvatskog jezika 
rado dolaze i djeca. Tečaj se odr-
žava jednom tjedno. Sve aktivno-
sti udruge su besplatne i održavaju 
se u prostorijama udruge sv. Vinko 
Paulski, Radnička 14, Belišće.

 
Vanesa Šerić
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U Bel-artu još jedan srpanj bogat aktivnostima

Kolonije i gostovanja

U povodu 20. obljetnice Zavičaj-
ne udruge Ličana Vila Velebita 
Belišće, koja se obilježava ove 
godine, udruga je za svoje čla-
nove pripremila najljepši po-
klon – posjet Lici i kraju svojih 
predaka. 

Slikalo se u spomen na KarčijaNa koloniji u Belom Manastiru

U posjetu ličkom zavičaju

S ada već tradicio-
nalno srpanjsko 
slikarsko okuplja-
nje, održano je še-
sti put u spomen na 
poznatog belišćan-

skog slikara Dragutina Gibičara - 
Karčija. Kolonija je okupila slika-
re članove Bel-arta, a domaćini su 
bili članovi Matice umirovljenika.
Na otvorenju kolonije prisutni-
ma su se obratili Marija Ilić i Ivan 
Vajda te se prisjetili svog nezabo-
ravnog  prijatelja Karčija, a nakon 
uvodnih riječi uslijedilo je slikanje. 

Tematski, umjetnici su se inspirira-
li životom i djelom Dragutina Gi-
bičara, istaknutog likovnog stva-
ratelja čije su slike ostavile dubok 
trag u kulturnoj baštini našeg gra-
da. Gibičar je bio poznat po svom 
intuitivnom pristupu slikarstvu i 
izuzetnoj upotrebi boja. Njegova 
djela prikazivala su različite mo-
tive, poput pejzaža, žive i mrtve 
prirode, a ni motivi životinja, po-
sebice konja, nisu mu bili strani. 
Ova kolonija pružila je umjetnici-
ma priliku da se susretnu, razmi-
jene ideje i inspiriraju jedni druge, 

čime pridonose razvoju likovne 
umjetnosti u svom okruženju, ali i 
kako se ne bi zaboravio doprinos i 
rad našeg Karčija.
Ovogodišnja Memorijalna likovna 
kolonija Dragutinu Gibičaru još 
jednom je potvrdila važnost um-
jetnosti i njezinu ulogu u očuvanju 
kulturnog nasljeđa. 

U Belom Manastiru
Članovi likovne udruge Bel-art u 
subotu, 15. srpnja sudjelovali su 
na jubilarnoj, 10.  Međunarodnoj 
likovnoj koloniji koju organiziraju 

članovi Matice umirovljenika Be-
log Manastira.
Prije same kolonije sudionici su 
posjetili Kuću baranjskog kulena 
u Branjinom Vrhu, gdje su uživa-
li u baranjskim delicijama. Nakon 
obilaska i degustacije dvadese-
tak likovnjaka uputilo se u Druš-
tveni dom, gdje su stvarali umjet-
nička djela. Okupljene umjetnike 
pozdravila je predsjednica Matice 
umirovljenika grada Belog Mana-
stira Katica Ničin, te podijelila sli-
karski materijal svim sudionicima. 
Inspirirani ljepotama Baranje vri-
jedni slikari prionuli su stvaranju 
novih umjetničkih djela. Uz ugod-
no druženje slikalo se u tehnika-
ma ulja na platnu, akrila, akvare-
la i pastela.

Tin Lacković 

Dvodnevni posjet ličkom zavi-
čaju imao je za cilj članove bo-
lje upoznati s ličkom kulturom, 
običajima i tradicijom koju ra-
do prenose na nove generacije. 
Prvog dana posjeta belišćanski 
Ličani obišli su Ogulin i Brinje, 

gdje su bili na prijemu kod na-
čelnika Zlatka Fumića. Odatle 
su otišli u Svetište Majke Bož-
je od Krasna na primanje kod 
prečasnog Stjepana Zebe, a pr-
vi dan okončali su smještajem 
u hotelu Degenija. U nedjelju 

su se uputili u Otočac, gdje su 
prvo bili na prijamu kod grado-
načelnika Gorana Bukovca, a 
odatle su dalje nastavili obila-
ziti domaće OPG-ove. Posjetili 
su Majerovo i Tonković vrilo u 
Sincu te otišli u restoran Ribič 
na ličku janjetinu, a u povrat-
ku su naišli i u siranu Mišče-
vić. U Belišće su se vratili puni 
dojmova i sa željom da prvom 
prilikom ponove ovaj sadrža-
jan izlet. 

  Lidija Aničić

Udruga Ličana Vila Velebita obilježila 20 godina djelovanja

Posjetili lički zavičaj
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U z crkveni god svetog Stjepana, 
mađarskog kralja (koji se sla-
vi 20. kolovoza), za stanovnike 
Bistrinaca, a posebno vjernike, 
blagdan Sveta Ana koji se sla-
vio jučer, gotovo je još važniji.

Premda pravo svetište ove svetice nije kao u 
drugim sredinama u crkvi u samom mjestu, 
mnogi vjernici kažu da je njezin jedinstveni 
smještaj usred šume, u okruženju polja i u ne-
posrednoj blizini Drave, zapravo pravi magnet 
za sve one koji žele “odmoriti tijelo i dušu” i 
napuniti baterije molitvom, vjerom i duhovnim 
mirom. Nije stoga ni čudno što su ga vjernici 
prozvali Mjestom mira, molitve i odmora i što 
se na njezin blagdan svake godine ovdje oku-
plja na tisuće hodočasnika. Vjernici su stizali 
autobusima, automobilima, biciklima i pješice 
i već se od ranih jutarnjih sati u ovom svetištu 
mogle su se čuti molitva i pjesma okupljenih 
hodočasnika. Svetište svete Ane u Bistrinci-
ma oduvijek je bilo omiljeno svratište vjernika 
iz svih dijelova Slavonije i Baranje, a posebno 
vjernika iz Valpovštine. Njoj se redovito hodo-
časti utorkom (koji se u narodu naziva njezinim 
danom) i na mlade nedjelje, koje su posvećene 
isključivo njoj i gotovo da se ne može naći onaj, 
koga sveta Ana nije uslišala u njegovoj potrebi. 
Za ovo mjesto, naime, pričaju da je “sveto tlo” 
i da ima neobičnu i nerazumljivu snagu da i naj-
veće nevjernike pretvori u čvrste i nepokoleblji-
ve kršćane, a zalutale vraća na pravi put.
U ovo, tada skromno svetište, rado je u proš-
lom, i stoljeću prije njega, zalazila i valpovačka 
vlastela, ali i dovodila svoje goste iz svih dijelo-
va Europe, za koje postoji predaja da bi uvijek 
ostajali bez riječi upečatljivošću i snagom ovog 
“svetišta usred šume”. U Valpovštini se s kolje-
na na koljeno prenosila legenda (prema mišlje-
nju mnogih, istinita priča) o tome, kako je pri-
je više od dvije stotine godina sveta Ana sebi 
“izabrala” upravo ovu lokaciju za svetište, jer 
je tu “doplivala” Dravom i tu joj se podiglo sve-
tište. Na istom mjestu ubrzo je iskopan i bunar 
kojem se također pripisuju čudotvorna svojstva 
po zagovoru svete Ane.Otkako je 1997. godine, 
u povodu 200. godišnjice izgradnje poklonca u 
ovom svetištu, a na inicijativu tadašnjeg Crkve-
nog odbora Bistrinci i odbornika pok. Milana 
Sipla sagrađena i od tadašnjeg biskupa, msgr. 
Ćirila Kosa, svečano blagoslovljena nova ka-
pelica posvećena Majci Božje Majke, odnosno  
jedinstven sakralni objekt na ovim prostorima, 
poluotvorenog tipa i s tornjem, koji se stopio sa  
prostorom, mnogi kažu da je to zapravo bio po-
četak jednog novog vala pobožnosti, jer u ovo 
su se svetište svi koji su ga bar jednom posjetili 
- uvijek ponovno vraćali.
Sve to bio je i više nego dovoljan razlog da se 
Bistrinci čvrsto vežu uz jedno od svojih najve-
ćih prepoznatljivosti - čudotvorno Svetište sve-
te Ane kojeg vjernici cijele  godine  prepoznaju 
kao “mjesto mira, molitve i odmora”.
Popularizaciji tog malog, ali po snazi kojom 
privlači vjernike nadaleko poznatog svetišta, ti-
jekom desetljeća neumorno je pridonosio i ro-
đeni Bistrinčanin, Isusovac, pok. pater Josip 
Antolović, a kojeg je kao jedinog Hrvata u po-
vijesti Američki biografski institut zbog njego-
vih djela 1996. godine proglasio Svjetskim čo-
vjekom godine! Prigodom posjeta Svetištu na 
njegov jubilej, pater Antolović je, između osta-
loga, podsjetio i na činjenicu “da su se i u teš-

Uz čudotvornu sliku svete Ane

Slika svete Ane prenosila se do poklonca

Misno slavlje na sam blagdan u 18 sati predvodio je krčki biskup 
mons. Ivica Petanjak 

U znak zahvala i sjećanja biskupu je poklonjena slika svete Ane

I ove godine Svetište u Bistrincima pohodile su tisuće vjernika

U čast majci Božje majke
U Bistrincima svečano obilježen blagdan svete Ane
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Sve omiljenija 
trodnevnica

Kao i tijekom proteklih godina, pripreme za 
blagdan Majke Božje Majke započele su tra-
dicionalnom trodnevnicom u njezinu Sveti-
štu. Prvu večer trodnevnice (u nedjelju 23. 
srpnja), misno slavlje je predvodio vlč. Ivan 
Vučak, župnik iz Krašića kada su za vrijeme 
svete mise bile izložene moći blaženog Aloj-
zija Stepinca. Velečasni Luka Ćosić, župni vi-
kar župe Duha Svetoga iz Slavonskog Broda 
predvodio je misu drugog dana trodnevnice, 
dok je posljednjeg dana trodnevice i uočni-
cu, misno slavlje predslavio  fra Ivo Martino-
vić, provincijal franjevaca trećoredaca gla-
goljaša. 
Na sam blagdan svetog Joakima i Ane, u pri-
jepodnevnim su satima misna slavlja pred-
vodili vlč.Vjekoslav Lulić, vlč.Matej Glavica, 
preč.Zvonko Mrak i fra Zvonimir Brusač, dok 
je svetu misu u 18 sati s blagoslovom djece i 
obitelji pred velikim brojem vjernika predvo-
dio krčki biskup, mons. Ivica Petanjak oduše-
vivši nazočne vjernike svojom nadahnutom 
propovijedi. Kao uspomenu na boravak u Bi-
strincima i župi Belišće, biskup Ivica Petanjak 
na poklon je dobio sliku Svete Ane, rad aka-
demskog slikara Gorana Petrača.
Za sve vjernike koji su dolazili u svetište sva-
kodnevno je bio osiguran prijevoz autobu-
som do svetišta na svaku svetu misu, a tije-
kom sva četiri dana vjernici su imali priliku i 
za svetu ispovijed.

Uz čudotvornu sliku svete Ane

Prvog dana trodnevnice vjernicima  
su bile izložene moći bl.Alojzija Stepinca

Sveta Ana neiscrpan je izvor utjehe

Vjernici su danima palili svijeće i molili 
ispred poklonca svete Ane

U znak zahvala i sjećanja biskupu je poklonjena slika svete Ane

I ove godine Svetište u Bistrincima pohodile su tisuće vjernika

Svetoj Ani posebno se utječu djedovi i bake, 
roditelji, djeca, majke...

U čast majci Božje majke
U Bistrincima svečano obilježen blagdan svete ane

koj ratnoj situaciji bistrinački vjernici sjetili svo-
je svete Ane, što već dva stoljeća bdije nad sebi 
izabranim selom te su je često u molitvi poho-
dili. Tada ih je ona daleko više privlačila nego 
u doba mira… Štoviše, mnogi vjeruju da ih je 
sveta Ana spasila od okupacije i još većih zala”, 
govorio je pater Antolović. 

  lidija aničić
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Zbog interesa građana za kupnju stanova iz 
Programa POS-a na području grada Belišća - 
zgrada br. 2, gradonačelnik Grada Belišća Din-
ko Burić objavio je Javni poziv za prikupljanje 
zahtjeva za kupnju stanova iz Programa druš-
tveno poticane stanogradnje (POS) na područ-
ju grada Belišća - zgrada br. 2, s ciljem utvrđi-
vanja Konačne liste reda prvenstva formiranje 
Konačne liste reda prvenstva za zgradu br. 2. 
Pravo na podnošenje zahtjeva za kupnju stana 
iz Programa POS-a imaju fizičke osobe s pod-
ručja cijele Republike Hrvatske, koje na dan 
objave javnog poziva imaju hrvatsko državljan-
stvo. Zahtjev za kupnju stana podnosi se do 21. 
kolovoza 2023. godine, na posebnom obrascu 
koji se može preuzeti u Gradskoj upravi Grada 
Belišća, Vijenac dr. Franje Tuđmana 1, 31551 
Belišće, ili na službenoj stranici Grada Belišća: 
www.belisce.hr. 
Podnositelj zahtjeva uz zahtjev za kupnju stana 
ispunjava propisane obrasce  i prilaže 
Domovnicu ili preslik osobne iskaznice - za 
podnositelja zahtjeva; uvjerenje o prebivalištu 
- za podnositelja zahtjeva i članove obiteljskog 
domaćinstva navedene u zahtjevu za kupnju 
stana, koje izdaje nadležna policijska posta-
ja (ne starije od 30 dana od dana podnošenja 
zahtjeva). Ako podnositelj zahtjeva ostvaru-
je dodatne bodove po pojedinim osnovama, 
prilaže uz popunjeni obrazac zahtjeva za kup-
nju stana. Potrebni dokazi prilažu se u kopiji, 
a podnositelj zahtjeva dužan je priložiti ovje-
renu izjavu kojom jamči istinitost podataka u 
zahtjevu. 
Zahtjev za kupnju stana s traženom dokumen-
tacijom predaje se isključivo poštom, u zatvo-
renoj omotnici na adresu Vijenac dr. Franje 
Tuđmana 1, 31551 Belišće, uz naznaku pošilja-
telja (ime, prezime i adresa). 
Bodovanje i uvrštavanje na Konačne liste 
reda prvenstva provest će Povjerenstvo za 
utvrđivanje reda prvenstva za kupnju stana u 
društveno poticanoj stanogradnji za zgradu 
br. 2 u skladu s Pravilnikom i uvjetima, krite-
rijima i postupku za utvrđivanje reda prven-
stva za kupnju stana u društvenoj poticanoj 
stanogradnji. 

Lidija Aničić

Projekt Još jednom Zaželi II u Belišću polučio odlične rezultate

Boljitak ženama i 
starijim osoBama

Sadržaj ovog članka isključiva je odgovornost Grada Belišća

G rad Belišće, u suradnji s Mati-
com umirovljenika grada Be-
lišća, dugi niz godina uspješno 
provodi projekte usmjerene na 
brigu o starijoj populaciji na po-
dručju grada i prigradskih na-

selja. Ovi projekti također pružaju mogućnosti 
zapošljavanja žena koje se suočavaju s poteško-
ćama u pronalaženju posla zbog svoje dobi, ra-
zine obrazovanja i zdravstvenog stanja. Ključni 
aspekt takvih projekata je integracija teško za-
pošljivih žena s ograničenim mogućnostima na 
tržištu rada. 
Provedba projekta Još jednom zaželi II krenu-
la je krajem prošle godine, točnije 20. prosinca 
2022. godine, u sklopu programa Zaželi. Pred-
viđeno trajanje projekta je od 20.12.2022. do 
20. 08. 2023. godine. Ukupna vrijednost projek-
ta iznosi 185.133,45 eura, a nositelj projekta je 
Grad Belišće u suradnji s partnerima: Maticom 
umirovljenika Grada Belišća, Hrvatskim za-
vodom za zapošljavanje, Područnom službom 
Osijek i Centrom za socijalnu skrb Valpovo. 
Zainteresiranost žena za zapošljavanjem bila 
je velika, no ugovori o radu s 30 žena starijih 
od 50 godina, koliko je odobreno ovim progra-
mom, potpisani su 31. siječnja 2023. godine u 
Velikoj vijećnici grada Belišća, a tom prigodom 
zamjenica gradonačelnika Belišća Ljerka Vuč-
ković izrazila je u ime gradonačelnika i u svo-
je ime zadovoljstvo što Grad ima mogućnosti 
nastaviti s realizacijom ovakvih hvalevrijednih 
projekata uz stopostotno financiranja iz Eu-
ropskog socijalnog fonda, jer se projektima iz 
programa Zaželi omogućava ženama, pripad-
nicama ciljane skupine, da kroz zapošljavanje 
poboljšaju životni standard za sebe i svoje obi-
telji, a istovremeno se osobama starijima od 65 
godina koje se teže skrbe o sebi i vlastitom do-

maćinstvu pruža odgovarajuća pomoć kako bi 
što duže ostale u svojim domovima. 
Ovime se pridonosi i procesu deinstitucionali-
zacije te širenju mreže socijalnih usluga u za-
jednici, što je starijim sugrađanima vrlo važno 
jer to sami teže obavljaju, kazala je zamjenica 
Vučković. 
Program „Zaželi“ jedan je od programa Gra-
da Belišća koji u suradnji s Maticom umirov-
ljenika Grada Belišća brine o starim sugrađa-
nima te je kroz taj program bilo uključeno 200 
žena, od kojih su neke bile i više puta ovisno o 
projektima, a svaka od njih brinula se za pet do 
šest korisnika. Na osnovu toga lako je izraču-
nati koliko je starijih osoba na našem područ-
ju dobilo potrebnu pomoć - poručila je Ljerka 
Vučković dodajući da s vremenom ovakav oblik 
pomoći starijim osobama postaje svakodnevna 
potreba, pa se suradnja žena i korisnika nerijet-
ko nastavlja i nakon završetka programa. 
Ovim projektom obuhvaćeno je 180 korisni-
ka starije životne dobi, odnosno nemoćne oso-
be kojima zaposlene žene pružaju pomoć pri 
obavljanju svakodnevnih poslova u njihovim 
kućanstvima te su im podrška i potpora. Tako-
đer, ovim projektom osigurani su mjesečni ku-
ćanski paketi za sve korisnike koji sadrže higi-
jenske potrepštine i sredstva za čišćenje te se 
na taj način pridonosi boljitku starijih i nemoć-
nih osoba na području grada i prigradskih na-
selja. 
Rezultati projekta vidljivi su kroz zaposlenost 
žena koje su mjesečno ostvarivale osobni do-
hodak, a ono što je najvažnije je da su korisnici 
s osmjehom na licu izjavljivali da su prezado-
voljni projektom i da s nadom očekuju ponov-
no takav projekt.
Projekt je sufinancirala Europska unija iz Eu-
ropskog socijalnog fonda.              

 Veliko 
zanimanje 
i za drugu 

zgradu

Raspisan javni poziv za 
prikupljanje zahtjeva za 

kupnju stanova iz  
Programa POS-a
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Treća Čobanijada u Veliškovcima

Tomislav ĆosiĆ  
skuhao najčobanac

Čobanijada u Tiborjancima u organizaciji LD Vepar Belišće

Pobjedu odnio PaTrik bariĆ

U Tiborjancima je kuhalo četrdesetak ekipa

Ljubav prema konjima kao lijek

u Gatu ponovno hipoterapija

L ovačko društvo “Ve-
par” Belišće organi-
ziralo je u subotu, 
15. srpnja Čobanija-
du na prostoru Lo-
vačkog doma u Ti-

borjancima. Ni iznimno visoka 
temperatura koja je vladala toga 
dana nije bila prepreka za do-
lazak 600-tinjak posjetitelja i 40 
natjecateljskih ekipa koje su od-
mjeravale svoje snage i umijeće 
u pripremanju jedne od najpopu-
larnijih slavonskih delicija iz ko-
tlića.
Vrijedni organizatori koji su svo-
ju ulogu odradili doista vrhunski, 
za sve su natjecatelje pripremi-
li po tri kilograma mesa, porcije, 
kruh i stol pod velikim šatorom 
pivovare, a kuhari su, pak, svatko 
po svojoj recepturi, pripremali je-
lo u koje su dodavali  sol, papriku, 
luk, vino i razne druge čarobne 
sastojke po kojima je svaki od čo-

banaca bio jedinstven i neponov-
ljiv. Za sve posjetitelje koji nisu 
bili dio ekipa, čobanac se kuhao u 
velikom kotlu gdje su ga spravljali 
kuhari lovci i prodavali po popu-
larnim cijenama. Ipak, ocjenjivač-

ka komisija nakon kušanja svih 
uzoraka, odlučila je da je najbo-
lji čobanac skuhao Patrik Barić iz 
Bocanjevaca, kojemu je za nagra-
du pripao vepar. Kao drugoplasi-
rani završio je Zdravko Matoko-

Posljednja srpanjska subota u Veliš-
kovcima je bila u znaku održavanja 
atraktivnog gastrodogađaja: 3. Čo-
banijade u organizaciji DVD-a Ve-
liškovci. Manifestacija koja je oku-
pila 36 kuhara ove omiljene delicije 
iz kotlića, održana je u dvorišnom 
prostoru Hrvatskog doma, gdje su 
za ekipe bili pripremljeni stolovi i 
klupe pod velikim šatorom. Kuhari 
su pak kuhali na otvorenom prosto-
ru, gdje su za svakog od prijavljenih 
organizatori osigurali tri kilograma 
mesa, drva, vodu, stol i kruh, a svat-
ko od kuhara ostale je dodatke i za-
čine ponio sa sobom pripremajući 
čobanac po osobnoj recepturi. Od-
lukom stručnog žirija najukusnijim 
čobancem 3. veliškovačke čobani-
jade proglašen je čobanac Tomi-

slava Ćosića iz Veliškovaca, koji 
je kao glavnu, simboličnu nagradu 
osvojio četiri sira. Drugo mjesto i 
tri litre graševine pripalo je Josipu 
Bariću – Culeku iz Tiborjanaca, a 
treće su mjesto osvojili belišćanski 
“Kotličari”.
Da gastromanifestacija u Veliš-
kovcima te subote bude potpu-
na pobrinule su se članice DVD-
a Veliškovci koje su za posjetitelje 
pripremale langošice, DVD-ovci 
su prodavali osvježavajuća pića, a 
Željko Turalija čobanac je kuhao 
za prodaju u velikom kotliću. Ni-
je nedostajalo ni pjesme i plesa te 
dobrog štimunga koji su muzicira-
njem osiguravali članovi Tambu-
raškog sastava Čokanj.

Lidija Aničić

Zbog velikog zanimanja građa-
na, u subotu, 22. srpnja, hipote-
rapija je ponovno gostovala u Ga-
tu, samo je jedna od objava na 
društvenoj mreži koja prikazu-
je aktivnosti u sklopu projekta 
“postCOVID hipoterapija” ko-
ji provodi Konjogojska udruga 
Petrijevci u partnerstvu s Konjo-
gojskom udrugom Valpovštine i 
LAG-om Karašica. Članovi, za-
poslenici i volonteri ove tri orga-
nizacije kroz radionice hipotera-
pije nude  građanima druženje s 

konjima, pedagoško jahanje, vo-
žnju zapregom te odgovore na 
sve ono što ih zanima o konjima, 
njihovu uzgoju i hranjenju. Prili-
ka je to naučiti kako i zašto konji 
utječu na psihičko i fizičko zdrav-
lje ljudi. 
Upravo su to mali i veliki stanov-
nici Gata i okolnih mjesta ima-
li priliku naučiti na radionici hi-
poterapije koja je održana kod 
Ribičkog doma, a najavljene su 
i nove radionice. 

Monika Đogaš

vić – Moko iz Marjančaca koji je 
nagrađen srnjakom, a srna je za 
osvojeno treće mjesto pripala eki-
pi “Šogori” iz Veliškovaca.
Za dobro raspoloženje ove večeri 
pobrinuo se glazbeni sastav Noć-
ni signal.

 Lidija Aničić



22 srpanj 2023.

S ve je veći broj na-
puštenih mačaka 
i pasa u okolici 
Belišća, Valpova i 
prigradskih nase-
lja, kao i uličnih 

mačaka koje se nekontrolira-
no razmnožavaju. Vrlo malen 
broj napuštenih životinja pro-
nađe novi dom. Neodgovorni 
skrbnici, naši sugrađani koji se 
ne odlučuju za kastraciju kuć-
nih ljubimaca, odgovorni su za 
ovaj problem, dio je ovo priop-
ćenja za javnost koji je poslala 
Udruga za zaštitu životinja La-
ssie, osnovana u svibnju, s ci-
ljem edukacije o važnosti ka-
stracije. U dogovoru s ovom 
udrugom, svi sugrađani mogu 
ostvariti pravo na besplatnu 
kastraciju svog ljubimca, bilo 
da se radi o mački ili o psu, po-
ručuju Tea Lovrečić, Dijana 
Klešćik i Iva Bačmaga, vodite-
ljice prve Udruge za zaštitu ži-
votinja Lassie.

Suradnja se širi
U srpnju su ove ljubiteljice ži-
votinja u maloj belišćanskoj 
vijećnici ugostili pročelnik 
Ureda gradonačelnika Do-
magoj Varžić, v.d. pročelnika 
Upravnog odjela za komunal-
no stambene djelatnosti i ure-
đenje naselja Dejan Šovagović, 
pročelnica Upravnog odjela za 
društvene djelatnosti Antonija 
Andrašek Barić te komunalni 
redar Mateo Vicić.
- Svrha sastanka je bila pred-
staviti nas Belišću kao prvu 
udrugu za zaštitu životinja na 
našem području, ukazati na 
našu viziju i misiju, no i postići 
dogovor oko zajedničke surad-
nje, koja nam je izuzetno važna 
- kažu u udruzi Lassie.
Teme razgovora dotakle su se 
subvencija Grada Belišća za 
označavanje pasa neoznačenih 
mikročipovima, uz uključivo 
obvezno cijepljenje pasa pro-
tiv bjesnoće, razgovaralo se o 
uvjetima i načinu držanja kuć-
nih ljubimaca te o načinu po-
stupanja s napuštenim i izgu-
bljenim životinjama, zatim o 
prijedlogu Programa zaštite ži-
votinja na području grada Beli-
šća i prigradskih naselja u idu-
ćim godinama te o Pravilniku 
o uvjetima koje moraju ispu-
njavati uzgoji kućnih ljubima-

Mačak pisMonoša

Valpovština dobila prvu udrugu za zaštitu životinja 

Lassie brine o napuštenim životinjama

U Gradskoj knjižnici i čitaoni-
ci Belišće nedavno je održana 
zanimljiva radionica za djecu, 
na koju je Iva dovela neke od 
svojih ljubimaca, odnosno ži-
votinja o kojima brine. Stare, 
slijepe, gluhe, bezube - od ta-
kvih mačaka, nažalost, većina 
okreće glavu, no dvije mač-
ke koje su sudjelovale na ovoj 
radionici, kod djece su iza-
zvala osmijeh. Bez straha, sa 
zanimanjem, ali i nježnošću, 
djeca su mačke mazila, hra-
nila ih, davala im slastice. Iva 
im je pojasnila važnost brige 
o svim životinjama, posebno 
onim napuštenima te ih pota-
kla na razmišljanje što djeca 
mogu učiniti kako bi pomogla 
napuštenim mačkama, vodeći 
se nazivom radionice - Mačak 
pismonoša. Djeca su crtežima 
pokazala kako olakšati sva-
kodnevicu napuštenim živo-
tinjama, ali i napisala pisma 
odraslima u kojima poručuju 
da svi možemo pomoći učini-
ti Belišće sretnim mjestom za 
sretne mačke i pse. 

ca namijenjenih prodaji pre-
ma kojem se, između ostaloga, 
svaka osoba koja ne kastrira 
kućne ljubimce smatra uzgaji-
vačem. Nekoliko dana kasni-
je, predstavnice udruge Lassie 
posjetile su i Lokalnu razvoj-
nu agenciju grada Belišća te 
ondje već u suradnji s projekt 
managerima razgovarale o mo-
gućnostima i prilikama koje su 
ostvarive kroz projekte za opću 
dobrobit cijelog grada. 

Kastracije, donacije, 
edukacije

Sve aktivnosti udruge Lassie 
mogu se pratiti na njihovoj Fa-
cebook stranici,  gdje su vidljivi 
svi kontakt podaci. 
- Javite nam se za besplatne ka-
stracije mačaka i pasa. Kastraci-
jom kućnih ljubimaca smanjuje-
te broj napuštenih životinja na 
našim ulicama. Na taj način po-
mažete i u smanjivanju njihovog 
stradavanja, lutanja i obilježa-
vanja prostora, kao i u smanji-
vanju bolesti te im, u konačnici, 
svima produžujete život. Pridru-

žite se i "Lassie se vraća kući - 
aukcije", našoj Facebook aukcij-
skoj grupi u kojoj nam kupnjom, 
donacijom predmeta za proda-
ju, ili pozivanjem prijatelja u 
grupu pomažete skupiti finan-
cijska sredstva za besplatne ka-
stracije. Na stranici udruge La-
ssie moći ćete vidjeti i oglase za 
udomljavanje mačaka i pasa u 

našoj okolici, kao i različite edu-
kativne tekstove o vođenju bri-
ge o kućnim ljubimcima. Samo 
kastracija i udomljavanje spaša-
vaju živote. Budite spasitelj ži-
votinja. Kastrirajte, besplatno 
je, poručuju Iva, Dijana i Tea iz 
udruge Lassie.

Monika Đogaš

Djeca su uživala u igri s mačkom

Sudionici radionice Mačak pismonoša

Udruga želi Belišće učiniti sretnim mjestom za mačke i pse
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Z bog velikog zani-
manja roditelja 
Zajednica tehnič-
ke kulture Valpo-
vo-Belišće u raz-
doblju od 3. do 

8. srpnja, organizirala je i pro-
vela tradicionalnu manifesta-
ciju “Ljeto u tehnici 2023.”. U 
radionicama je sudjelovalo 114 
djece, a bile su prilagođene po-
četnicima, naprednima, s po-
sebnim potrebama i nadarenim 
učenicima koji su u njima mo-
gli sudjelovati šest dana po če-
tiri puna sata dnevno, ukupno 
24 sata. 
Inače, programi u radionicama 
koje izvode kvalificirani i struč-
no osposobljeni članovi udruga 
i vanjski suradnici nadopuna su 
redovnom obrazovanju, a ondje 
stečena znanja i vještine neop-
hodna su u korištenju suvreme-
ne tehnike i informatičke teh-
nologije. 
Prvog dana, u ponedjeljak, 3. 
srpnja, održana je radionica 
modeliranja i printanja na 3D 

Ljetne radionice u ZTK Valpovo-Belišće

Ljeto u tehnici 2023. okupilo 114 djece
printeru koja je okupila 20 su-
dionika. Oni su pod vodstvom 
Ide Đurkić, mentorice iz ZTK 
OBŽ, izrađivali pločicu s ime-
nom u programu 123D Design 
i pripremali za Prusa 3D prin-
ter, a okušali su se i u modeli-
ranju dvorca. Sljedećeg dana, u 
utorak, 4. srpnja, pod vodstvom 

mentora Davora Miloševića, 
Bojana Fuderera i Dragana 
Francuza, održana je radionica 
modelarstva s 15 polaznika. 
Za 18 zainteresiranih polazni-
ka koji su se željeli baviti digi-
talnom fototehnikom snimanja 
fotografija,  u srijedu, 5. srpnja, 
održana je radionica fotografi-

je koju su vodili mentori Goran 
Dojkić i Dragan Francuz. Četvr-
tak, 6.srpnja,  bio je dan za ama-
tersku radioorijentaciju (AR0). 
Mentori 17-orici polaznika tom 
prigodom bili su Ivo Novak i 
Božidar Babić. U petak, 7. srp-
nja, pod vodstvom mentora An-
tolovića i Francuza održana je 
radionica Elektronike i nogobo-
ta gdje je bilo 17 polaznika. Po-
sljednjeg dana Ljeta, u subotu, 
8. srpnja, Tomislav Kudeljnjak 
i Marijan Antolović s 14 su po-
laznika na radionici CNC laser 
i nogobot radili na pripremi u 
programu Inkscape. 
U vremenu od 4. do 6. srpnja 
mentor Zvonimir Plišić iz Hr-
vatskog raketnog i astronau-
tičkog saveza s 13 je polaznika 
kroz tri dana proveo radionicu 
raketarstva i u njoj su, uz uče-
nike viših razreda OŠ sudjelova-
li i učenici SŠ, nastavnici i pro-
fesori.

Ivana Francuz  
i Dajana Petovari
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F estival dobre zaba-
ve, glazbe i umjetno-
sti – ovogodišnje, 18. 
zaredom Bizovačke 
ljetne večeri pod po-
kroviteljstvom Opći-

ne Bizovac, organizirane stručno i 
profesionalno na visokoj razini uz 
pomoć brojnih bizovačkih udruga, 
privukle su iznimno veliki broj po-
sjetitelja. Upućeniji kažu i rekor-
dan broj posjetitelja tijekom sva 
četiri dana trajanja manifestacije u 
terminu od 13. do 16. srpnja.
Uistinu za svakoga gosta bilo je po 
nešto zanimljivo. Prvoga dana u 
predvečerje u parku kod škole na 
jednom mjestu okupilo se više od 
sedamdeset iskusnih majstorskih 
ekipa u pripremanju fiš-paprika-
ša. Stručnom ocjenjivačkom sudu 
nimalo nije bilo lako izabrati pet 
najbolje skuhanih jela, a domaćem 
stanovništvu kao i prethodnih go-
dina bilo je zanimljivo razgledati 
izložbu starih fotografija izloženih 
u predvorju Osnovne škole Brato-
ljuba Klaića.
Raznolik i bogat program bio je 
privlačan za sve koji su se tih to-
plih ljetnih noći došli u Bizovac 
dobro zabaviti i provesti uživajući 
uz poznatu estradnu zvijezdu Ce-
ciliju, popularne glazbene sastave 
poput tamburaških sastava Nesa-
nica, Panonia i Fijaker, te Viva box 
banda i simpatičnog pjevača Igora 
Delača uz koje se ispred ljetne po-
zornice pjevalo i plesalo do dugo u 
noć i ranih jutarnjih sati.
U sklopu otvaranja 18. Bizovač-
kih ljetnih večeri, u prekrasnoj 
Galeriji “Antun Ullrich” unutar 
novoobnovljene bizovačke kurije 
Normann Prandau, otvorena  je 
umjetnička izložba likovnih rado-
va pod nazivom “Retrospektiva 
Dinka Županovića”. Ova izložba 
obuhvatila je 50 godina djelova-
nja renomiranog osječkog aka-
demskog slikara, čime je privukla 
veliku pozornost umjetničke za-
jednice i ljubitelja likovne umjet-
nosti. Umjetničku izložbu u večer-
njim satima dok je trajao program 
Bizovačkih ljetnih večeri mogli su 
slobodno razgledati i posjetite-
lji bizovačkog zabavnog festivala i 
svi poklonici vrhunskog slikarstva. 
Izložba za javnost bit će otvorena 
do kraja srpnja i tijekom kolovoza.

Bizovačke ljetne večeri privukle rekordan broj posjetitelja

Festival dobre zabave, 
glazbe i umjetnosti

Zanimljiva događanja, izobilje ra-
znolikih osvježavajućih hladnih 
napitaka, ukusni kulinarski spe-
cijaliteti posluženi s više punkto-
va učinili su ovaj festival jednim 
od boljih kulturno-zabavnih doga-
đaja u našem kraju. Poseban dio 
publike obožavatelja tradicijske 
baštine zainteresirali su izuzetno 
dobri nastupi folklornih društava 
iz Bizovca i Čepina.

I najmlađi su mogli pronaći ra-
zonodu u dječjoj radionici i igra-
onici ili gledati popularne doma-
će hrvatske filmove prikazane pod 
vedrim nebom na velikom platnu.
Nedjelja ujutro, unatoč visokoj 
temperaturi, prošla je u znaku re-
kreativnog biciklizma. Naime, u 
programu 18. Bizovačkih ljetnih 
večeri organizirana je atraktivna 
biciklijada za najmlađe bizovač-

kim ulicama, a stariji su biciklisti 
svoju turu vozili u dužini od 45 ki-
lometara kroz sva naselja općine 
Bizovac. Tako je biciklijada do-
bila naziv po popularnoj pjesmi 
„Osam sela bizovačkog kraja“.
Ljubitelji nogometa pratili su tra-
dicionalni turnir bizovačkih uli-
ca u malom nogometu. Posebno 
burno i živo bilo je u nedjelju na-
večer, kada se igrala turnirska za-
vršnica, nakon koje su proglašeni 
pobjednici, najbolji igrač, golman 
i strijelac.
Općinski načelnik Srećko Vuko-
vić, kao glavni organizator i du-
gogodišnji kreator programskih 
događanja, izrazio je veliku za-
hvalnost svim pojedincima i insti-
tucijama koji su dali svoj doprinos 
da Bizovačke ljetne večeri posta-
nu za sve dobne skupine prepo-
znatljiv i privlačan  festival dobre 
zabave, glazbe i umjetnosti.

Srećko Vuković

Svečanost otvorenja umjetničke izložbe likovnih radova Dinka Županovića

Turnir bizovačkih ulica u nogometu Nastup Cecilije na Bizovačkim ljetnim večerima

Posebno tražena delicija bio je šaran na rašljama
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Kulturno-umjetničko društvo 
„Bizovac“ već nekoliko desetlje-
ća vrijedni je istinski promicatelj 
tradicijskog i kulturnog naslije-
đa folklorne i etnografske baštine 
svoga zavičaja, a time se dokazao 
kao najveći i najvažniji promotor 
Bizovca. Tijekom proteklih dvade-
setak godina bizovački folkloraši 
nastupali su na dvadeset i pet me-
đunarodnih vrlo renomiranih fol-
klornih festivala u gotovo svim eu-
ropskim zemljama. 
Od 27. do 30. srpnja 2023. Kultur-
no-umjetničko društvo Bizovac 
predstavljalo je  Republiku Hrvat-
sku na Međunarodnom folklor-
nom festivalu u rumunjskim gradu 
Aiud smještenom u okrugu Alba, 
Transilvanija. Međunarodni festi-

Bizovačka nošnja  
oduševila i Rumunjsku

KUD Bizovac u Rumunjskoj

Nastupi Bizovčana oduševljavali su posjetitelje Institut za javne financije nedavno 
je u Zagrebu predstavio  rezulta-
te najnovijeg ciklusa istraživanja 
transparentnosti 576 proračuna 
županija, gradova i općina koje se 
provodi u okviru projekta Hrvat-
ske zaklade za znanost „Isplati li 
se transparentnost? Prema istom 
istraživanju čiji je cilj utvrditi koli-
činu i pravovremenost objavljenih 
ključnih proračunskih dokume-
nata svih lokalnih jedinica, Opći-
ni Bizovac dodijeljeno je maksi-
malnih 5 bodova, čime je osvojila 
priznanje za proračunsku transpa-
rentnost u razdoblju od studenoga 
2022. do travnja 2023. godine.

Lidija Aničić

Bizovčanin Mario Fišer dobitnik je stipendije Ministarstva znanosti

u izraelu učio o strahotama holokausta

Mario Fišer s ostalim sudionicima edukacije u Izraelu

saniran  
divlji deponij  

u Habjanovcima

val folklora Aiud održao se pod 
visokim pokroviteljstvom CIOFF-
a - Međunarodnog vijeća organi-
zatora festivala folklora, ujedno i 
službenog partnera UNESCO-a. 
Bizovčani su tijekom boravka u 
Rumunjskoj imali priliku nakratko 
gostovati i u velikom rumunjskom 
gradu Cluj-Napoca.
Na svakom koraku gdje su izvo-
dili tradicijske plesove uz pratnju 
tamburaša posebnu pozornost 
publike i  javnih medija, a najve-
ću pozornost fotoreportera je pri-
vlačila jedinstvena i osebujna bi-
zovačka ženska narodna nošnja. 
Osim bizovačkog folklornog druš-
tva svoju narodnu tradiciju na 
ovom  izuzetno dobro organizira-
nim folklornom festivalu iskazale 

su folklorne grupe iz Južne Kore-
je, Gruzije, Sjeverne Makedoni-
je, Meksika, Poljske, Rumunjske, 
Srbije i Ukrajine. Sa svim folklor-
nim grupama članovi KUD-a „Bi-
zovac“ uspostavili su dobre prija-
teljske odnose i vrlo brzo ostvarili 
čvrste kontakte, koji su otvorili 
mogućnosti za suradnjom i novim 
gostovanjima u nadolazećim vre-
menima.
Nakon povratka iz Rumunjske 
svi članovi bizovačkog folklor-
nog društva izgovaraju samo rije-
či hvale na gostoprimstvu i ljuba-
znosti kako organizatora festivala 
tako i tamošnjeg lokalnog stanov-
ništva.                                                                                                                       

Srećko Vuković

Pohvala radu 
Općine Bizovac

odličan za 
transparentnost

Mario Fišer, profesor povijesti u 
Osnovnoj školi Bratoljuba Klaića 
Bizovac i predstavnik Općine Bizo-
vac, dobitnik je stipendije Ministar-
stva znanosti i obrazovanja za edu-
kaciju o poučavanju o holokaustu u 
Yad Vashemu – svjetskom centru 
za sjećanje na holokaust u Jeruza-
lemu u Državi Izrael u 2023. godini.

Tim povodom boravio je na edu-
kaciji koja je održana od 20. do 27. 
lipnja 2023. godine. Holokaust je 
naziv za sustavan progon i unište-
nje europskih Židova, koje su pro-
vodili nacistička Njemačka i njezini 
pomagači između 1933. i 1945. go-
dine, a procjenjuje se da je do kra-
ja Drugoga svjetskoga rata ubijeno 

oko šest milijuna Židova. 
Od 200 polaznika iz cijele Hrvat-
ske, odabrana su 24 stipendista, 
profesora i doktora, za koje je orga-
niziran pripremni seminar, eduka-
cija – Šoa Akademije u Židovskoj 
općini u Zagrebu. U Yad Vashemu 
održana su brojna predavanja, pre-
zentacije, sjećanja preživjelih sudi-
onika holokausta i terenska nasta-
va u Starom gradu u Jeruzalemu, 
Haifi i Cezareji. 
Edukacijom o holokaustu Mario 
Fišer je obogatio svoje znanje koje 
će prenijeti učenicima u nastavi po-
vijesti osmoga razreda. Nada se da 
će se ubuduće i drugi učitelji u nje-
govoj školi: geografije, hrvatskoga 
jezika, engleskoga jezika, vjerouči-
telji i drugi, prijaviti za poučavanje 
o holokaustu.

Lidija Aničić

Općina Bizovac proteklih je dana 
na propisan način obavila potpu-
nu sanaciju divljeg deponija ko-
munalnog otpada  u Kolodvorskoj 
ulici u naselju Habjanovci. Ovo 
odlagalište smeća nastalo je zbog 
neodgovornog ponašanja pojedi-
naca iz mjesta i okolice koji su svoj 
kućni otpad  u velikim količinama 
odlagali i dovozili na ovu lokaciju 
na rubu samog naselja.
Upravo zbog tih razloga Općina 
Bizovac na ovoj, ali i nekim dru-
gim lokacijama na općinskom 
području postavila je moderan 
videonadzor kako bi mogli uočiti 
sve one koji odbacuju smeće i na 
taj način zagađuju okoliš. Iz op-
ćinske uprave pozivaju mještane 
da svako uočeno divlje odlaga-
nje otpada mogu prijaviti sva-
kodnevno radnim danom od 7 
do 15 sati  ili preko telefona Op-
ćine Bizovac 675-301.

                                                                                        
Srećko Vuković
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N a temelju zapo-
vijedi Glavnog 
vatrogasnog za-
povjednika, pri-
padnici DVD-a 
Belišće i Osječ-

ko-baranjske županije 20. srp-
nja 2023. godine upućeni su na 
područja Vukovarsko-srijemske 
i Požeško-slavonske županije 
kao ispomoć u otklanjanju po-
sljedica nevremena koje je po-
haralo ovo područje 19. srpnja 
2023. godine. Vatrogasci koji su 
upućeni u ispomoć radili su na 
uklanjanju stabala, granja, cri-
jepova s kolnika te na sanaciji 
krovišta i dimnjaka. Temeljem 
zapovijedi upućene su tri vatro-
gasne auto ljestve i jedna zglob-
na platforma, tri kombi vozila, 
jedno zapovjedno vozilo i uku-
pno 36 vatrogasaca iz Vatroga-
sne zajednice Osječko-baranj-
ske županije. U dislokaciji su 
sudjelovali: JVP Grada Osije-
ka, JVP B. Manastir, VZ Bara-
nja, DVD Belišće, DVD Đako-
vo i PVZO Đakovštine.
Vatrogasci su toga dana zabilje-
žili dan ispunjen velikim brojem 
intervencija. Prema podacima 
Državnog vatrogasnog opera-
tivnog centra, bila je zabilježe-
na 2.961 vatrogasna intervencija 
u kojoj je sudjelovalo 8.652 va-

Belišćanski vatrogasci s autoljestvama na izvanrednoj dislokaciji

Pomagali u nevremenom 
stradalim Područjima 

trogasca sa 3.164 vozila. Najvi-
še intervencija je zabilježeno na 
području Zagrebačke i Požeš-
ko-slavonske županije te Gra-
da Zagreba. Na području čak 14 
županija sanirale su se posljedi-
ce velikog olujnog nevremena, a 
vatrogasci su uklanjali stabla s 
prometnica i objekata, pomaga-
li u sanaciji krovišta i dimnjaka 
te ispumpavanju vodu iz obje-
kata.
Dan kasnije, 21. srpnja 2023. 
godine nastavljena je provedba 
izvanredne dislokacije vatroga-
snih snaga iz Osječko-baranj-
ske županije te je DVD Belišće 

upućen na pogođeno područ-
je Pleternice s dva vatrogasca i 
auto ljestvama. Izvanredna va-
trogasna dislokacija iz Osječ-
ko-baranjske županije, uključi-
la je JVP-ove Grada Osijeka i 
Beli Manastir te DVD Đakovo 
i VZ Baranja, a upućena je i u 
Vukovarsko-srijemsku župani-
ju na područje Županje i Iloka s 
ukupno 34 vatrogasca i 8 vatro-
gasnih vozila. 
Svaka vatrogasna intervencija 
je specifična za sebe, tako da 
u njoj sudjeluju samo osposo-
bljeni, propisano opremljeni i 
taktički uvježbani za obavlja-

Belišćanski vatrogasci pomažu

nje svih zadaća koje se pred 
njih stave, a nažalost opasnost 
uvijek prijeti. 
Dobivenom donacijom au-
to ljestava iz DVD Matrei in 
Osttirol iz pokrajine Tirol u 
Austriji, DVD-u Belišće po-
kazuje spremnost u učinkovi-
tom i sigurnom djelovanju na 
vatrogasnim intervencijama i 
ostalim potrebama koje ovi-
se o visinskim radovima, kako 
u Gradu Belišću tako u pomo-
ći drugim mjestima gdje je po-
trebno.

 Dubravko Čovčić

Autoljestve pokazale su se posebno korisnima u ovakvim situacijama
Sanirali su se oštećeni stambeni  
i drugi objekti
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G radski stadion 
Belišće u srije-
du, 5. srpnja, pre-
tvorio se u pravu 
malonogometnu 
arenu, dok je No-

gometni klub Belišće, zajedno sa 
Školom nogometa Nogometnog 
kluba Belišće, organizirao prvi 
Malonogometni turnir "Ljet-
ko". Djeca rođena 2011. godine 
i mlađa natjecala su se na terenu 
s umjetnom travom, a atmosfera 
je bila puna uzbuđenja, smijeha i 
sportskog duha.
Turnir je započeo u 19, a tra-
jao je sve do 23 sata, pružajući 
mnoštvo nogometnih utakmica 

U srijedu, 10. srpnja, u 18 sa-
ti, održana je prozivka igrača za 
novu sezonu SuperSport Dru-
ge Nogometne lige. Sva pažnja 
bila je usmjerena prema svlači-
onici, gdje su se okupili igrači s 
velikim entuzijazmom i moti-
vacijom za nadolazeće izazove. 
Tajnik kluba Darko Novoselnik, 
sportski direktor Branko Kapta-
lan, predsjednik Romano Kla-
njšćek i član uprave Siniša Man-
dić, srdačno su pozdravili igrače 
i poželjeli im uspješnu sezonu. 
Momčad će i ove sezone pred-
voditi trener Dino Gavrić, a fizi-
oterapeut Crvenih i dalje ostaje 
Dino Vincek.
- Hvala svima koji su mi dali po-
vjerenje da vodim klub duge i 
bogate sportske povijesti. Na-
dam se da ću s igračima oprav-
dati očekivanja koja su stavili 
čelnici kluba pred nas. Moram 
reći, kada su u pitanju dolasci 
i odlasci igrača, da još ništa ni-
je sto posto zaključeno. Tijekom 
priprema odigrat ćemo sedam 
prijateljskih utakmica. Imat će-
mo treninge jedanput dnevno, a 
tijekom tjedna u nekim danima 
i dva puta. Svi će imati jednaku 
šansu, jer kod mene nema starih 
i mladih igrača, nema starih za-
sluga, već onih koji mogu ili ne 
mogu igrati u ovom razredu na-
tjecanja. Želja nam je dovesti još 
dva ili tri prava pojačanja. Imat 

U organizaciji  Nogometnog kluba Belišće i Škole nogometa

“Ljetko” okupio mlade nogometne nade 
i uzbuđenja za sve prisutne. Ia-
ko su mladi igrači bili fokusirani 
na postizanje golova i pobjedu, 
bilo je vidljivo da se svi odlično 
zabavljaju i uživaju u natjecanju. 
Djeca su pokazala impresivne 
vještine i strast prema nogome-
tu, što je oduševilo gledatelje.
Posebno iznenađenje turnira 
bio je DJ i komentator Dominik 
Klanjšček, koji je svojim energič-
nim nastupom i glasnim navija-
njem dodatno podigao atmos-
feru na stadionu. Njegove riječi 
ohrabrivanja i strastveni komen-
tari pratili su svaku akciju na te-
renu, što je stvorilo još veću mo-
tivaciju kod mladih nogometaša.

Nije samo natjecanje bilo u pr-
vom planu, nego su organizato-
ri posebnu pozornost posvetili 
tome da se djeca i gledatelji do-
bro zabave. Oko terena bilo je 
postavljenih štandova s hranom 
i pićem, a glazba je odzvanjala 
stadionom tijekom cijelog do-
gađaja. Roditelji i prijatelji nisu 
propustili priliku da podrže svo-
je najmlađe i glasno ih bodre s 
tribina.
Prvi Malonogometni turnir 
"Ljetko" pokazao je ljubav pre-
ma nogometu koju dijele djeca 
Belišća i okolnih područja. Or-
ganizatori su pokazali posveće-
nost i trud u pružanju kvalitet-

nog sportskog iskustva za mlade 
nogometaše, a atmosfera na sta-
dionu dokazala je da je nogomet 
više od igre - to je zajedništvo, 
prijateljstvo i zabava.
Nogometni klub Belišće i be-
lišćanska Škola nogometa već 
planiraju organizirati i sljedeći 
Malonogometni turnir "Ljetko" 
kako bi nastavili poticati mlade 
igrače i promicati sportski duh 
u našoj zajednici. S obzirom na 
uspjeh prvog turnira, možemo 
očekivati još više uzbudljivih tre-
nutaka i sjajnih nogometnih vje-
ština na terenu u budućnosti.

Matej Šimić

NK Belišće

Crveni počeli s pripremama za novu sezonu
ćemo jednu od najmlađih mom-
čadi u ligi, a cilj je plasman u sre-
dini tablice SuperSport Druge 
nogometne lige – rekao je tre-
ner Dino Gavrić.
Prozivci su se odazvali sljede-
ći igrači: Vranjković, Mataso-
vić, Grgić, Stojanac, Kovačić, 
Poljak, Anočić, Gazić, Vuksan, 
Milić, Jelavić, Bogdanović, Vr-

doljak, Rakić, Jerbić, Hrvat, Du-
šanić, Milišić-Zečević, Kučinac, 
Pavlović, Damjanović, Jelić, Po-
žgain, Polanec, Feher i Lukaček. 
Svi su pristigli spremni za nove 
izazove i motivirani za postiza-
nje vrhunskih rezultata. Ova je 
prozivka označila početak pri-
prema kluba za novu sezonu Su-
perSport Druge NL, koja će do-

nijeti brojne izazove i utakmice 
pune strasti. Klupska uprava 
ima velika očekivanja od igrača, 
a sudeći po atmosferi koja je vla-
dala na prozivci, nema sumnje 
da će se ekipa maksimalno an-
gažirati kako bi postigla uspjeh 
na terenu.
Trener i stručni stožer već su 
smislili intenzivan raspored tre-
ninga i pripremnih utakmica 
kako bi igrači bili što bolje pri-
premljeni za početak sezone. 
Vjeruje se da će njihov rad i za-
jedništvo donijeti uspjehe na te-
renu i oduševiti navijače koji s 
nestrpljenjem iščekuju početak 
nove sezone.
Tijekom priprema crveni su odi-
grali četiri pripremne utakmice. 
Na rasporedu su još dvije pri-
premne utakmice koje će se odr-
žati u kolovozu prije početka no-
ve sezone. 
Super Sport II NL donosi uzbu-
đenje i neizvjesnost, ali i priliku 
za igrače da pokažu svoje vješti-
ne i talent pred širokim auditori-
jem. Svi ljubitelji nogometa već 
sada s nestrpljenjem očekuju 
prve utakmice te priliku da bo-
dre svoje omiljene igrače. Klub i 
igrači su spremni za nove izazo-
ve i svojim zalaganjem te nogo-
metnom vještinom ciljaju na do-
bar rezultat. 

Matej Šimić
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Belišćanski kajakaši na Europskom prvenstvu u Slavonskom Brodu

Mlade nade dokazale 
borbenost i entuzijazaM

Mlade nade belišćanskog kajaka: Mia Stojaković,  
Bruno Mesić i Leon Potočki

Od 13. do 16. srpnja 2023. godine 
u Slavonskom Brodu održano je 
Europsko prvenstvo u kajaku i ka-
nuu disciplina maraton za juniore, 
mlađe seniore i seniore na kojem 
je nastupilo više od 500 sportaša iz 
ukupno 26 država. 
Na ovom velikom natjecanju gdje 
su Belišćani imali priliku zaveslati 
s ponajboljim kajakašima i kanu-
istima iz cijele Europe, dres Hr-
vatske reprezentacije nosili su i 
članovi Kajak kluba Belišće: Mia 
Stojaković, Leon Potočki i Bruno 
Mesić. 
Na ovom natjecanju mlađi juni-
or Leon Potočki veslao je utrku 
za juniore u kajaku jednosjedu od 
3,4 kilometra disciplina maraton 
osvojivši 12. mjesto. Osim toga, 
Leon se okušao i u iznimno teš-
koj i zahtjevnoj dionici od 22,6 
kilometra u kategoriji juniora te 
odveslao utrku kao 25. plasirani. 
Napominjemo da je Leonu tek 15 
godina i veslao je s momcima koji 
su i do tri godine stariji od njega. 

Također mlađa juniorka Mia Sto-
jaković veslala je u maratonu fi-
nalnu utrku u K1 za juniorke na 
3,4 kilometrau te zauzela 13. mje-
sto. Ovoj mladoj kajakašici je ne-
punih 15 godina i na ovom prven-
stvu nastupala je s djevojkama od 
kojih neke imaju i 18 godina. Bru-
no Mesić je u kanuu jednokleku 
među juniorima u finalnoj utrci 
na 15,4 kilometara odveslao do 7. 
mjesta. Trener maraton reprezen-
tacije bio je Stjepan Krznarić, ta-
kođer iz Kajak kluba Belišće.
Pred našim mladim sportskim na-
dama su bile izuzetno zahtjevne 
discipline maratona, a važno je 
naglasiti kako su svi u uspored-
bi s konkurencijom nastupali u 
do 4 kilograma težim čamcima, 
bez ručke za nošenje čamca i bez 
pumpe za vodu. Upravo zbog na-
vedenih činjenica svima čestita-
mo na borbenosti, trudu i upor-
nosti. 

     Dolores Andraković

Memorijalni turnir “Marijan Jakšić”, koji Boćarski klub Belišće organizira u spomen ne samo na jednog 
od svojih osnivača nego i u čast svih preminulih igrača koji su ostavili trag u gotovo tridesetogodišnjoj po-
vijesti kluba, održan je 1. srpnja. Na Memorijal je bilo prijavljeno 16 ekipa, a zanimljivo je naglasiti da se 
u turnir prvi put uključila jedna ženska ekipa, i to iz Boćarskog kluba Novi Beograd. Okupljene boćare i 
prijatelje ovog sporta pozdravili su Gordan Jakšić (sin pokojnog Marijana), pročelnik Ureda gradonačel-
nika Domagoj Varžić te predsjednik Zajednice športskih udruga grada Belišća Milan Zamaklar. 
Prvo mjesto na Memorijalnom turniru osvojio je mješoviti par Nataša Antonjak (Novi Beograd) i Jura Va-
silj (Belišće), drugo je mjesto pripalo ekipi Wels Velimirovac, a treće ekipi Belišće 2. Najboljim izbijačem 
bulina proglašen je Matko Tonšić iz Boćarskog kluba Mala Velika iz Velike, a Nevena Radović iz BK Novi 
Beograd bila je najuspješnija u bližanju bulina.

Monika Đogaš
Pobjednici Memorijalnog turnira 
Nataša Antonjak i Jura Vasilj

Boćarski klub Belišće organizirao

MeMorijalni turnir  
“Marijan jakšić”
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N a pitanje koje 
smo čuli bezbroj 
puta, u raznim 
prigodama: što 
biste ponijeli sa 
sobom na pusti 

otok, u područje bez signala, gdje 
nemate pristup internetu i gdje 
mobilni telefoni ničemu ne služe, 
odgovor je uvijek isti: ponio bih i 
nekoliko knjiga. Ne znam ljetuje 
li tko od Belišćana na pustim oto-
cima, ali znam, jer imam podat-
ke, da u svoje domove unose puno 
knjiga, sudeći bar prema broju po-
suđenih u Gradskoj knjižnici i či-
taonici Belišće. A te podatke ustu-
pila mi je Vlasta Putar, marljiva 
ravnateljica knjižnice.
U tri i pol godine samo članovi 
Gradske knjižnice pročitali su go-
tovo 50.000 knjiga. Najviše zapo-
slenici (18.222), potom umirovlje-
nici (12.639), nezaposleni (6931)  
pa učenici osnovne i srednje škole 
te studenti (6701). I tako dalje. Ali 
ono što posebno oduševljava jest 
da Gradska knjižnica i čitaonica 
Belišće ima i 22 člana predškolske 
dobi koji su u spomenutom razdo-
blju pročitali 615 knjiga. Ili su im 
te knjige pročitali njihovi roditelji, 
ako još nisu naučili sva slova abe-
cede. Kako god, lijep je to poda-
tak. Jer tko jednom zavoli knjigu, 
družit će se s njom do kraja života.
Knjiga je, kažu, najbolji čovje-
kov prijatelj, a činjenica da se da-
našnje generacije mladih druže s 
nekima od romana koje su čita-
li njihovi roditelji, čak i djedovi, 
osobito je dirljiva. Razgalio sam 
se vidjevši da i danas mladi Beli-
šćani čitaju “Lovca u žitu’’, J. D. 
Salingera. Prekrasan roman u ko-
jem 17-godišnji Holden Caulfield 
sanjari kako je u polju žita, tik do 
provalije gdje se igraju djeca, a on 
budno pazi da netko od njih ne 
padne u ambis. On, “lovac u žitu’’ 
zaštitit će ih ako se previše pribli-
že rubu provalije, provalije koja je 
metafora za svijet odraslih. Knjiga 
je to uz koju su odrastali mladi di-
ljem svijeta i zapamtili je zauvijek, 
pa je čarobno saznanje da i mladi 
Belišćani danas čitaju taj fascinan-
tni roman.

Trag suze
Razgalio sam se također vidjev-
ši kako belišćanski učenici čitaju 
“Junake Pavlove ulice’’, romana 

Belišćani su Bogati 
ljudi; puno čitaju

Hedlov rukopis

 l Bogatstvo se može mjeriti na razne načine. U zlatu, novcu… Ali svaka 
pročitana knjiga neprocjenjivo je blago. I Belišćani to znaju

Ferenca Molnara, o samozataj-
nom Nemečeku i njegovoj žrtvi da 
prostor jedne ulice u središtu ma-
đarskog glavnog grada obrani od 
suparničke dječje družine. Sjećam 
se kako sam prije 60-ak godina za-
plakao, čitajući taj roman, kada 
sam došao do stranice gdje Neme-
ček umire. Ako još negdje postoji 
taj primjerak koji sam posudio u 
donjogradskom odjeljenju tadaš-
nje Gradske knjižnice u Osijeku, 
na toj stranici, možda je još vidljiv 
maleni trag moje dječačke suze.
Ili, “Emil i detektivi’’  Ericha Käs-
tnera. Vjerujem da i današnji ma-
li Belišćani uživaju čitajući kada 
Emil i Gustav organiziraju dje-
čačku “detektivsku skupinu’’ koja 
lovi gospodina s krutim šeširom, 
Grundeisa, lopova koji je u vlaku, 
na putu od Neustadta do Berlina, 
pokrao Emila. I likuju, baš kao što 
sam i ja, prije šezdesetak godina, 
bio sretan kada su ga Emil i “de-
tektivi’’ njegove dobi, uhvatili.
Svatko od nas pamti knjige uz ko-
je je odrastao. Iako ta sjećanja po-
stupno blijede kako godine idu, 
pa sadržaj nalikuje sfumatu, bez 
oštrih obrisa, pamtimo poruke. 
Svaka nas je knjiga nečemu nauči-
la, otvorila neki novi svijet, naučila 
razlikovati dobro od zla i otvorila 
vjeru da dobro uvijek pobjeđuje. 
Uvijek smo “navijali’’ za hrabre, 
odlučne i poštene, bili na njihovoj 
strani u borbi protiv zala, neprav-
de i zločina.
Uloga knjigâ u razlikovanju dobra 
od zla neprocjenjiva je. Iako nas 
tome uče i u roditeljskom domu, 
školi, crkvi…, knjige to čine na 
osebujan način. Kroz junake ko-
je upoznajemo, njihove doživljaje 
i avanture, zgode i nezgode (e, da, 

kad smo kod zgoda i nezgoda, sa-
znao sam da mali Belišćani, uma-
lo zaboravih, rado čitaju “Čudno-
vate zgode šegrta Hlapića’’, Ivane 
Brlić-Mažuranić, također jednu 
od knjiga na kojima je odrastala 
i moja generacija), učimo ono što 
je najvažnije u životu svakog čo-
vjeka: razlikovanje dobra od zla.
Nažalost, živimo u svijetu u ko-
jem dobro ne pobjeđuje uvijek, 
svijetu nepravdi, kako onih osob-
nih, tako i globalnih. Puno je zla i 
nepravdi posvuda oko nas. Većih 
i manjih, oni na koje se samo mr-
štimo, odmahnemo rukom i uz-
dahnemo, ali i onih koje opako 
peku. Ne znači to da treba odusta-
ti od borbe za dobro, da ne treba 
stati uz one koji to čine. Nipošto. 
Kao što se ne treba miriti i preda-
ti, govoreći kako eto, u tom svije-
tu nepravdi, poniženja, toj “doli-
ni plača/suza’’ mi, kao jedinka, ne 
možemo učiniti ništa.
Zato postoje knjige, tisuće i tisuće 
primjera o malim ljudima koji su 
malim stvarima promijenili svijet 
bar malko nabolje. Bar za djelić 
promila, tisućiti dio milimetra, bar 
za jednu kap u oceanu, zrnce pije-
ska u pustinji. To možemo svi, ap-
solutno svi, na isti način kako su to 
činili junaci romanâ uz koje smo 
odrastali. Ima nas na svijetu, na 
ovom plavičastom planetu, osam 
milijardi. Svačiji doprinos dobru 
je dragocjen, važan i potreban.

Dragocjene vrline
Bio sam nedavno u novom, pre-
krasnom prostoru Gradske knjiž-
nice i čitaonice u Belišću i uvje-
rio se kako rečenica na mrežnoj 
stranici te ustanove u kojoj stoji 
da će vas ondje dočekati “ljuba-

zne i nasmijane knjižničarke’’ nije 
tek puka fraza. I mene su, iako ni-
sam član knjižnice, tako dočekale. 
Predivno je vidjeti takvu knjižnicu, 
smještenu u savršenom ambijen-
tu obnovljenog Paleja, zdanja na 
koje su Belišćani toliko ponosni. 
I takve zaposlenike koji ondje ra-
de. Već sam ponešto pisao o tome 
na prostoru ove kolumne. A on-
da me znatiželja što i koliko čita-
ju Belišćani ponovno privukla u taj 
prostor, čarobni svijet knjiga, svi-
jet koji tako dobro i precizno dijeli 
dobro od zla i uči nas dragocjenoj 
vrlini, u čijem stjecanju knjige sil-
no pomažu.
Bogatstvo se može mjeriti na razne 
načine. U zlatu, novcu, nekretni-
nama, cijelim  tvornicama, lancima 
luksuznih hotela, vilâ s bazenima, 
jahtama, zrakoplovima… 
Ali i najveća bogatstva znaju se 
urušiti, nestati, ispariti, otopiti. I 
najbogatiji mogu postati siromaš-
ni. Nenadano, odjednom. Kad na-
stupi kriza, slom burze, rat, pri-
rodne katastrofe. Ali knjige koje 
ste pročitali, užitak koje su vam 
pružale i osjećaj zadovoljstva, ali i 
čežnje kada biste, nakon posljed-
nje pročitane stranice, zaklopili 
knjigu, nikada i nitko vam ne mo-
že uzeti. I nije vam potreban ban-
kovni sef, škrinja za blago, kakav 
dobro čuvani trezor da biste bili 
sigurni kako vam nitko neće moći 
uzeti te neprocjenjive vrijednosti.
I zato mi je drago da to Belišća-
ni znaju i da su, zahvaljujući svoj 
Knjižnici i čitaonici, toliko bogati. 
Dokazuju to iz dana u dan svakom 
novopročitanom knjigom, stječući 
golemo, neprocjenjivo bogatstvo. 

Drago Hedl
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N ajava lošeg vre-
mena u cijeloj 
je Hrvatskoj po-
remetila proto-
kol obilježavanja 
Dana pobjede i 

Dana domovinske zahvalnosti te 
Dana hrvatskih branitelja, no to 
ne znači da obilježavanje nije pro-
teklo svečano i dostojanstveno. 
Kod nas nije bilo tradicionalne vo-
žnje "Biciklom do spomenika", no 
Belišćani su u subotu, 5. kolovoza, 
dužnu počast poginulim branitelji-
ma odali kod spomenika 107. bri-
gade HV-a na lijevoj obali Drave. 
Zamjenica gradonačelnika Ljerka 
Vučković i predsjednik Gradskog 
vijeća Dario Fletko sa suradnici-
ma, prvi su položili vijenac i zapa-
lili svijeće kod spomen obilježja, 
a nakon njih isto su učinili pred-
stavnici udruga proisteklih iz Do-
movinskog rata, predstavnici Poli-
cijske postaje Belišće, povjerenici 
za razvoj belišćanskih prigradskih 
naselja i ostali građani. Za prigo-
dan glazbeni program, koji su or-
ganizirali Grad Belišće i Turistič-
ka zajednica grada Belišća, bila je 
zadužena Katarina Bošnjak, dok 
je molitvu za pripadnike 107. bri-
gade, za sve branitelje i žrtve u 
Domovinskom ratu, predvodio 
belišćanski župnik fra Marko Ne-

Svečano obilježen Dan pobjede i Dan domovinske  
zahvalnosti te Dan hrvatskih branitelja

Zahvala domovini  
i braniteljima

Svečanost polaganja vijenaca kod spomenika 107. brigade HV-a Natjecanje i druženje branitelja

retljak. Obilježavanje Dana pobje-
de je završilo druženjem u ribič-
kom domu na lijevoj obali Drave. 
Nakon službenog gradskog pro-
tokola, u Domu umirovljenika, 
odnosno u prostorima Udruge 
hrvatskih dragovoljaca Domovin-
skog rata GO Belišće, održan je 
18. Memorijalni turnir "3. trav-
nja". Pozivu belišćanskih drago-

voljaca odazvalo se desetak prija-
teljskih udruga s našeg područja 
i šire, a prije nego su počela na-
tjecanja u visećoj kuglani, pika-
du i streljaštvu, sve branitelje je 
pozdravio predsjednik UHDDR-
a Belišće Zlatko Rogač. U ime 
Grada Belišća Memorijalni turnir 
je otvorio gradski vijećnik Igor 
Paloh, dok je molitvu predvodio 

župnik fra Marko Neretljak. 
U ovom cjelodnevnom druženju, 
pobjeda u natjecanjima bila je 
sporedna. Već po tradiciji prva tri 
mjesta domaćini uvijek prepušta-
ju svojim gostima, a svi natjecate-
lji dobili su zahvalnice i majice s 
logom UHDDR-a Belišće.

Monika Đogaš
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